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Трима кандидати за шеф на БНБ
Трима са кандидатите в предстоящата надпревара за управител

на БНБ. Това са сегашният гуверньор Димитър Радев, подуправите-
лят Калин Христов и депутатът от ИТН Любомир Каримански.
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Търсят се
1500 учители

Училищата търсят около
1500 учители, логопеди, пси-
холози и друг персонал по-
малко от месец преди начало-
то на учебната година. Най-
много са обявените свободни
места за преподаватели по
математика, български език и

литература, чужди езици и ин-
формационни технологии.
Голямо търсене има и на на-
чални педагози. Областите
Пловдив, Бургас, Варна, Ста-
ра Загора и София-град по
традиция се нуждаят от най-
много учители и затова по-

Липсват кадри и за детските градини

трудно запълват вакантните
места. В София например се
търсят над 200 преподавате-
ли, а между 100 и 130 са сво-
бодните бройки в останалите
четири големи областни гра-
да. Най-малко учители издир-
ват в Кърджалийско, Добрич-

ко, Монтанско и Видинско.
За София тази година

различното е, че има дефи-
цит на всякакъв персонал за
детските градини - учители,
медицински сестри, помощ-
ник-възпитатели.

тново новорегистрираните без-
работни в цялата страна продължа-
ват да са повече от започналите
работа. Само за времето от 9 до 15
август в бюрата по труда са устро-
ени на работа 3490, а записаните
са 4200 души. Това е тенденция от
края на юни и продължава досега.

Тенденцията е повече от обез-
покоителна, защото през летния
сезон обикновено заетостта се
повишава. Заради сезонната рабо-
та в селското стопанство, увели-
чаване на строителството,  тури-
стическата сфера, преработваща-
та индустрия и др. В същото вре-
ме националната статистика съоб-
щава, че доходите на домакинст-
вата изостават от разходите, кои-
то отиват най-вече за храна, като
на заден план пак остават едни от
най-належащите нужди за норма-
лен живот.

Капанът работа - доходи
продължава да щрака със страшна
сила, особено при кризи, каквито
сега разрушават и малкото стабил-
ни позиции в икономиката, соци-
алната политика, здравеопазване-
то и къде ли не. Отчетите за ико-
номически ръст, какъвто не е има-
ло от години у нас, трудно се
усещат по джоба на народа. Осо-
бено когато експерти са катего-
рични за несправедливо разпреде-
ление на брутния вътрешен про-
дукт и социалните неравенства, по
които водим в Европа.
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Ева КОСТОВА
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В петък трябва да връча третия мандат, обяви в Болярово президентът Румен Радев
и отново призова партиите да направят компромис за съставяне на правителство
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СНИМКА БГНЕС

Социалдемократът
Олаф Шолц печели
симпатиите
на германците

Инициативата
„Заедно сбъдваме
мечти” започва
от Балчик

Волейболистките

си осигуриха

1/8-финал на

Европейското

800 милиона лева
дължи
държавата
на пътни фирми
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Търсят се 1500 учители

1500 позиции за учители и
друг персонал в образовател-
ната система стоят незапълне-
ни три седмици преди учебна-
та година. Въпреки необичай-
ния образователен процес през
последната над една година
тенденцията за търсене на пре-
подаватели в последния мо-
мент остава. Няма промяна и в
бройката на все още свобод-
ните места в сравнение с дру-

Остър дефицит на кадри има в системата на предучилищното образование

Деси ВЕЛЕВА

ги години. Част от тях са на-
лични заради напуснали систе-
мата, като пенсионери напри-
мер, но друга съществена част
се дължат на желанието за
смяна на работното място по
една или друга причина. Обя-
вените бройки са за препода-
ватели по всички предмети,
най-много са по математика,
български език и литература,
чужди езици и информацион-
ни технологии. Търсят се и
доста начални педагози.

И тази година най-много
учители не достигат в големи-

те области. София е рекордь-
ор с около 200 актуални офер-
ти за учители на прага на учеб-
ната година, показа проверка
на ДУМА. Различното е, че
това лято има съществена лип-
са на кадри в детските гради-
ни. Над 130 забавачки набират
персонал все още - от учители
през медицински сестри и по-
мощник-възпитатели до счето-
водители. Има градини, в кои-
то положението е сериозно,
след като все още свободни
стоят по 8-9 позиции едновре-
менно.

По свободни места Пловдив
и тази година гони София. Там
също липсват около 200 учите-
ли. Между 100 и 130 са търсе-
ните кадри в Стара Загора,
Варна и Бургас. Тези пет обла-
сти формират над 50 на сто от
свободните места в момента.
Останалите близо 400 вакант-
ни бройки са в други 7-8 обла-
сти като Враца, Плевен, Смо-
лян, София-област, Благоев-
град, Русе, Перник, където се
търсят между 40 и 80 учители.
Във всички други области те-
кучеството на персонал явно е

доста по-малко и те не са обя-
вили повече от 20 места.

По традиция почти никакви
преподаватели не се търсят в
Кърджали, Добрич, Видин,
Монтана. В по-малките общи-
ни дефицитът на кадри е пре-
димно в селата. Във Врачанско
например една трета от места-
та са за селски учители. Във
Великотърновско пък недостиг
има само в градските школа.

Освен учители има серио-
зен интерес към психолози,
логопеди, ресурсни учители,
образователни медиатори.

СНИМКА БГНЕС

Влак блъсна камион със слама на жп релсите на гарата в Карнобат вчера сутринта.
Камионът е преминал нерегламентирано. Няма пострадали при инцидента,
тъй като влакът се е движел с ниска скорост. Блъснатото ремарке обаче е съборило
3 стълба на контактната мрежа. Има нанесени щети и по локомотива

Здравни експерти продължават да чертаят апока-
липтични картини за развитието на четвъртата вълна
от КОВИД-19, а в същото време ресторантьорският
бранш заплаши със стачка заради въвеждането на
нови ограничения. Въпреки че  здравните власти
започнаха да налагат само леки частични мерки от
петък, те вече са обект на критика.

Епидемиологът и съветник на здравния министър
Мира Кожухарова заяви, че процентът положител-
ни проби на седмична база е висок и нараства бързо.
Тя обаче разчита вълната да е краткотрайна заради
имунитета на преболедували или ваксинирани хора.
Епидемиологът очаква пикът да е в рамките до 4 до
6 седмици. Този срок постави и вирусологът д-р
Радка Аргирова. Според нея той ще е след започва-
нето на учебната година - в началото на октомври.
Тя бе категорична, че училищата са инкубатор на
инфекцията. Надеждата на д-р Аргирова също е, че
с бързото покачване на броя на заразените бързо ще
започне спад.

До края на месеца да има по 2500-3000 нови
болни на ден прогнозира проф. Тодор Кантарджиев,
който в момента е консултант в Столичната община.
Той отправи остри критики към служебното прави-
телство и заяви, че мерките, които се прилагат, не
отговарят на написаното в плана за справяне с пан-
демията. Според него не е време за политически
експерименти за сметка на здравето на хората. Кан-
тарджиев укори здравния министър Стойчо Каца-
ров, че за 100 дни управление не е направил нищо
да насърчи хората да се ваксинират.

В същото време Българската асоциация на заве-
денията заяви стачна готовност от момента, в който
бъдат въведени нови ограничения, без да са взети
съответните икономически и социални мерки.

Протест срещу лоша пи-
тейна вода изкара на улица-
та недоволни жители на
бургаските села Димчево,
Маринка и Твърдица. Това
е поредната акция, която се
прави в почивните дни от
хора от различни краища на
страната срещу нередовно
водоснабдяване или лошо
качество на водата.

Близо 40 жители на села-
та протестираха за четвърти
път край пътя между Бургас
и Созопол. Те се бяха зака-
нили да го блокират, но ос-
танаха встрани от движение-
то. Те издигнаха плакати с

Лоша вода изкара недоволни
на пореден протест

Масово недоволство пламна
сред доброволците, които втора
седмица гасят гората до родопско-
то село Югово. Няколко пъти вече
бе обявено, че огънят е овладян и
се осигурява всякаква нужна по-
мощ. След 11 дни борба с огъня
обаче се оказа, че местните хора
са оставени сами и не се справят.
Така продължават да изгарят ве-
ковни дървета, уникални за регио-
на билки и растителност и множе-
ство животински видове. Добро-
волците говорят за бездействие,
лансират версии, че зад него стои
т.нар. дървена мафия и винят
държавата за липса на хеликоптер
в понеделник, когато огънят е ов-

Доброволци от Югово обвиняват
дървената мафия за пожара

ладял и източния склон на плани-
ната.

Преди това основният пожар е
бил в западния край на масива над
Югово, а източният е бил под кон-
трол. В понеделник през целия ден
хеликоптер не е имало, а пожарът
пламнал отново изведнъж. Хели-
коптерът обаче е дошъл чак във
вторник наобед, като е чакано раз-
решително. Хората искат разслед-
ване как в този промеждутък по-
жарът е пламнал отново.

Доброволците в селото питат и
защо в България, която е около
70% само планини, няма специа-
лизирана техника за гасене на по-
жари на подобни терени.

надписи “Искаме чиста вода
за село Димчево” и “Вода га-
зим, жадни ходим”.

Проблемите с питейната
вода в района са от години.
В момента тече избор на
изпълнител за подмяна на
тръбопровода до село
Твърдица, но пари не са
осигурени. От областната
управа обещаха съдействие
за отпускане на средствата
от ВиК холдинга. Едва на
третия етап се очаква про-
ектиране и изграждане на
ново водоснабдяване към
село Димчево.

Хората обаче не искат да

чакат. “Ние не сме животни.
В XXI век искаме чиста
вода”, каза участничка в
протеста. Тя описа, че във
водата има много хлор, кой-
то е довел до обриви и про-
блеми с очите. Хората пока-
ниха кмета и ВиК да дойдат
и да си налеят от тяхната
вода.

Водните проблеми на
Кюстендилско ще бъдат
спешно обсъдени по иници-
атива на областния управи-
тел инж. Александър Пан-
дурски. Водопроводите в
повечето от деветте общини
са в тежко състояние.

Пикът на КОВИД-19
ще е в началото на
октомври
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Президентът Румен Радев

ВЪЗПОМЕНАНИЕ

На 21.08.2021 г. се навърши една година
от раздялата с любимата ни

Д-р ФРАНЧЕСКА

ЕСКЕНАЗИ-ВЕЛЕВА
     1923 г. – 2020 г.

С много обич се прекланяме пред
достойната ти личност!

          От семейството

Столичният Административен
съд отмени наложената от Анти-
корупционната комисия (КПКОН-
ПИ) глоба от 10 000 лв. на бив-
шия зам.-министър на икономика-
та Александър Манолев за кон-
фликт на интереси в казуса с име-
нието му край Сандански, пост-
роено с евросубсидии. Комисия-
та, ръководена от Сотир Цацаров,
загуби делото на първа инстан-
ция. Съдия Миглена Николова
осъди КПКОНПИ да възстанови
на Манолев съдебни разноски в
размер на 6000 лв. Глобата за
конфликт на интереси бе наложе-
на на Манолев, защото докато е
бил зам.-министър, той е участвал

Бойко Борисов подка-
ра предизборна кампания
по селата в смесените рай-
они. В почивните дни той
се срещна с етнически
турци от село Малък По-
ровец. “Тошко Йорданов
казал, че не му пука какво
казва ГЕРБ, защото ГЕРБ
не трябвало да бъдат в
парламента. Чакай малко.
Ти Хитлер ли стана, бе?
Кой си ти, че да опреде-
ляш кой да е в парламен-
та? Ако отидем на избо-

ла да каже на коя партия ще
връчи мандата, но подчерта, че
“всички опции са възможни”.
При тази конфигурация в пар-
ламента, ако имаме успех,
трябва да присъства думата
компромис, а тя не присъства,
каза той и отново призова де-
путатите да разгледат актуали-
зацията на бюджета. Прези-
дентът смята, че са възможни
избори “две в едно”. Според
него обаче не е ясно дали това

ри, ще се мобилизираме
повече и след това ще
трябва да се направи
нещо, за да се спасява
държавата. Само България
не си е взела парите по
Плана. 50 млрд. стоят в
Брюксел, а ние не го дава-
ме, защото планът на Дон-
чев е по-добър от плана
на Пеканов. Това им е ка-
пацитетът”, отсече само-
доволно експремиерът.
Той коментира и темата
за гражданството на ико-

номическия министър Ки-
рил Петков и конфликта
между президента Румен
Радев и лидера на ДПС
Мустафа Карадайъ заради
“прародината”. “Родина е
това, което ти е в сърце-
то. В този фантастичен
край живеят и християни,
и мюсюлмани. В Родопи-
те са 100% мюсюлмани,
няма нито един христия-
нин, но мрат за нашата
партия, защото им напра-
вихме пътища, училища и

сега им помогнахме след
пожарите. Събрахме пари
от субсидията”, похвали
се Борисов, а вчера се оп-
равда по Фейсбук, че били
“изопачили” думите му.

Лидерът на ГЕРБ се
появи и на сватба в село
Медовец край Дългопол,
където си направи фото-
сесия с желаещите. По-
късно на среща с избира-
тели обаче бе атакуван
от млада ромка. “Само
обещавате, колко години

гласуваме, а после нищо.
Колко милиарда ти от-
пуснаха хората? На теб
ги отпуснаха, не на мен”,
скастри го жената и го
посъветва “да не ходи
само по стъргалото в
центъра, а да види как
живеят бедните хора”.

Борисов пък я подкани да
викне премиера Стефан
Янев и бързо напусна
срещата, за да се похва-
ли с ново спортно игри-
ще и ремонтирана детска
градина.

Коментар на стр. 8

Борисов подкара кампания в смесените райони

и в управата на Държавен фонд
“Земеделие”, който е разпределял
и контролирал средствата по ев-
ропрограмите за къщите за гости.
Първоначално столичният админи-
стративен съд потвърди решение-
то на КПКОНПИ, но то бе върна-
то за преразглеждане от Върхов-
ния административен съд, тъй като
според него не е обяснено как
Манолев е повлиял на фонда.

Припомняме, че Манолев по-
падна в списъка със санкционира-
ни от САЩ лица по глобалния
закон “Магнитски” заради участие
в корупция. През 2019 г. прокура-
турата го даде на съд след публи-
кация на “Биволъ” за къщата му за

гости, финансирана с евросредст-
ва по земеделската програма на ЕС,
която е използвал само като лична
вила в нарушение на закона. Тога-
вашният премиер Бойко Борисов
се принуди да го уволни. В изтек-
ли записи през лятото на 2020 г.,
на които се чува гласът на Бори-
сов, прозвучават думите: “Мано-
лев ще изгори, ще му повдигнем
днеска или утре обвинения, ще го
съсипем. Аз го предупредих. Там
и кметът ще изгори. Но аз ще из-
горя всичко, да не изгори Елена
Йончева. Един нема да пощадя от
наште”. Борисов отрече автентич-
ността им, а прокуратурата отказа
да ги разследва.

Съдът оправда Манолев за конфликт на интереси

преразгледа позицията си, за
което няма симптоми. Втора-
та също е свързана с измене-
ния на поведението на ИТН -
правителство може да има
чрез въздействие върху квору-
ма, но това е слаб вариант, за-
щото стои въпросът как ще ра-
боти такова правителство”,
каза Маринов пред БНР. Той
не изключи държавният глава
да връчи мандата на БСП, “Де-
мократична България” или на

“Изправи се, БГ! Ние идваме”,
но въпросът бил не на кого ще
бъде даден, а дали останалите
ще се споразумеят. Съветът му
към Радев е преди да връчи
мандата, да проведе срещи.

Шансовете за правителство
с третия мандат са добри и
това трябва да се направи мак-
симално публично и ясно, смя-
та пък зам.-шефът на ПГ на
ИБГНИ Николай Хаджигенов.
Той вижда правителство на

малцинството от партиите на
промяната плюс най-добрата
част от служебното правител-
ство, като се търси подкрепа
от всички формации - дори
ДПС, но без ГЕРБ. Явно с
ИТН тепърва трябва да гово-
рим много, допълни Хаджиге-
нов. Малко по-късно обаче
шефът на правната комисия в
НС и депутат от ИТН Андрей
Михайлов потвърди позиция-
та на партията си да не участ-

ва в преговори с останалите
формации и да бъде в опози-
ция. Съпредседателят на ДБ
Атанас Атанасов пък лансира
идеята ИТН отново да предло-
жат премиер, само да не е Пла-
мен Николов. Лидерът на ДСБ
посъветва Радев да не връчва
третия мандат на БСП. Десни-
те очаквали правителство,
съставено от ИТН, ДБ и
ИБГНИ, с подкрепата, но без
участието на БСП.

“Без да се месим на прези-
дента, но логиката е мандатът
да бъде връчен на третата по-
литическа сила БСП. Полити-
ците трябва да си свършим ра-
ботата и да не караме гражда-
ните да гласуват трети път тази
година за идентични парламен-
ти”, каза зам.-шефът на “БСП
за България” Георги Свилен-
ски. Той вижда желание за ре-
довно правителство във всички
партии, включително ГЕРБ и
ДПС, което обаче трябва да
бъде излъчено от партиите на
промяната, а ГЕРБ и ДПС да са
отговорна опозиция.

Специално отношение към проблемите на отбраната, законодателни инициативи и
ускоряване на процеса на модернизация на ВМС обеща шефът на ресорната комисия в
парламента Атанас Зафиров (вляво) при посещението си във Военноморската база в Бургас

Радев връчва третия
мандат до петък
Шансовете за кабинет вече са теоретични,
смята проф. Александър Маринов

Президентът Румен Радев
обяви, че най-късно в петък
трябва да връчи третия мандат
за правителство. “Мога да за-
бавя и ще го направя, но до
петък”, каза държавният глава
при посещението си в Боляро-
во, където поднесе цветя пред
Паметника на загиналите жи-
тели във войните за национал-
но обединение. Радев не поже-

е възможно технически.
Шансовете за съставяне на

кабинет с третия мандат са
вече по-скоро теоретични, смя-
та обаче проф. Александър
Маринов, който оглавява
Съвета за стратегическо раз-
витие при президента Радев.
“Има две възможности за
съставяне на правителство,
едната е “Има такъв народ” да
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Тази седмица се очаква да
станат известни имената на
кандидатите за управител на
БНБ. Мандатът на сегашния
гуверньор Димитър Радев изте-
че на 15 юли, но до избора на
нов управител той изпълнява
функциите. Както е известно,
Радев зае поста, след като Иван
Искров бе сменен заради скан-
дала с КТБ. Тогава Радев спече-
ли в конкуренция с Бисер Ма-
нолов, предложен от РБ, Григо-
рий Вазов, номиниран от ПФ,
и Виктор Йоцов, предложен от
АБВ. По неофициална инфор-
мация има трима почти сигур-
ни кандидати за важната пози-
ция - Димитър Радев, подупра-
вителят Калин Христов и Лю-
бомир Каримански, който в мо-
мента е депутат от ИТН и ог-
лавява бюджетната комисия.

Неофициално депутати са
потвърдили пред БНР, че ГЕРБ-
СДС също имат своя кандида-
тура, но все още се въздържат
да посочат името. Очаква се
следващата седмица да бъдат

След като мини-
стърът на икономиката
Кирил Петков при по-
сещението си в Сопот
поиска оставката на
изпълнителния дирек-
тор на подопечната му
Държавна консолидаци-
онна компания (ДКК) и

Цените на бензина и дизела в
момента са едни от най-високите
от началото на пандемията, но до
края на годината се очаква ръстът
им да спре и дори до няколко сед-
мици горивата да започнат леко
да поевтиняват. Това каза предсе-
дателят на Българската петролна
и газова асоциация (БПГА) Живо-
дар Терзиев пред БНР. “Цените
на горивата бележат ръст. В мо-
мента сме в своеобразен пик”, каз-
ва Терзиев. “Що се отнася до меж-
дународните цени и приложение-
то им към българския пазар, имах-
ме изоставяне от 30 до 40 дни в
месеците април и май, а сега при
тези устойчиви нива на междуна-
родните цени, в това число и на
нефта между 68 и 78 долара, па-
зарът постигна своя максимум и,
както и подозирах по-рано, в след-

БПГА: Горивата ще започнат да поевтиняват

ващите няколко седмици това са
максималните цени, които може
да очакваме”, каза той. Според
Терзиев вече започват да се усе-
щат тенденции заради забавянето
на икономиката в Китай, някои
проблеми в потреблението на

САЩ и международните цени
наистина бележат намаление в
последните няколко дни.

До края на годината за цените
на горивата у нас ще оказват вли-
яние два фактора - решаването
или задълбочаването на правител-
ствената криза и КОВИД вълна-
та, която се очаква да дойде още
в първите две седмици на септем-
ври. “Съставянето на правител-
ството има отношение единстве-
но към икономическата активност
и към мерките, които ще се пред-
приемат заради пандемията. Това
ще доведе до устойчиви цени -
2,23-2,24-2,25 и, съответно, може
би ще видим понижение следва-
щите седмици”, казва председате-
лят на Българската петролна и
газова асоциация Живодар Тер-
зиев.

Живодар Терзиев

Кадрови кадрил в ДКК и ВМЗ „Сопот”
на целия борд на дъщер-
ното “Вазовски маши-
ностроителни заводи”
(ВМЗ), в края на минала-
та седмица последва ско-
ростно развитие и по
двата казуса. От самата
холдингова компания из-
ненадващо изпратиха

информация, че Петков е
взел решения, с които
освобождава изпълни-
телния директор Ясен
Спасов и му отнема
достъпа до помещенията
и активите на дружест-
вото. Самата ДКК е ре-
шила да освободи чети-
рима директори на ВМЗ
и да започне процедура
за избор на нови. Както
ДУМА писа, четиримата
членове от директорския
брод на ВМЗ Сопот, ко-
ито ще бъдат освободе-
ни, са свързаният с
“Мултигруп” Иван Кара-
батаков, туроператорът
Кристина Стоянова, син-

дикът Тихомир Иванов и
адвокатът Георги Вълча-
нов. И четиримата нямат
нищо общо с оръжейния
бранш. Мястото в борда
на ВЗМ Сопот запазва
единствено изпълнител-
ният директор на друже-
ството Иван Гецов. Ка-
рето, назначено от ГЕРБ,
ще напусне ВМЗ Сопот,
след като бъдат избрани
техни заместници, става
ясно от съобщението на
ДКК. За целта държавна-
та компания открива
съответната процедура
за един независим и три-
ма държавни представи-
тели в борда на ДКК.

Това означава, че четири-
мата освободени ще
продължат да са в борда
поне още около месец. В
съобщението си ръковод-
ството на ДКК посочва,
че икономическият ми-
нистър Кирил Петков не
е оказвал политически
натиск за смяната на че-
тиримата членове на ди-
ректорския борд на ВМЗ
Сопот.

Проверка, назначена
от ДКК и по препоръка
на принципала - министъ-
ра на икономиката, е ус-
тановила, че членове на
ръководството на ВМЗ
системно не изпълняват

служебните си задълже-
ния. “Липсва доверие,
колегиалност и едино-
мислие в работата на
ръководния екип. Има
напрежение сред работе-
щите във ВМЗ, което е
довело до забавяне,
възпрепятстване и за-
трудняване на дейността
на предприятието”, каз-
ва Рая Каназирева,
изпълнителен директор
на ДКК. С писмо ръко-
водството на ДКК е за-
познало министър Пет-
ков в подробности с ка-
зуса във ВМЗ и е поис-
кало неговата подкрепа
за разрешаването му.

Трима са сигурните кандидати
за управител на БНБ
Претендентите за поста ще станат ясни тази седмица

приети правилата за избор на
гуверньор и в пленарната зала,
след което ще започне да тече
приетият от парламента срок за
номинации. Според Закона за
БНБ процедурата за избор на
нов гуверньор от парламента
трябва да започне не по-рано
от три месеца преди изтичане-
то на мандата и не по-късно от
два месеца след това. Това оз-
начаваше тя да стартира не по-

рано от 15 април, но поради
краткия живот на предишния
парламент това не се случи.

В края на годината изтичат
мандатите и на трима от упра-
вителния съвет на БНБ. Всички
те са от т.нар. парламентарна
квота. Освен Димитър Радев,
който по право е член на Упра-
вителния съвет, парламентът
(сегашният или следващият при
нови избори) трябва да реши

кой ще замести подуправители-
те на управленията “Емисион-
но” и “Банково” Калин Хрис-
тов и Нина Стоянова.

В бюджетната комисия
Йордан Цонев от ДПС призова
депутатите да започнат проце-
дурата, само ако сроковете са
такива, че да има шанс 46-то
Народно събрание да я
довърши. Иначе по-добре било
тя изобщо да не започва. Сред
депутатите няма консенсус по
въпроса дали парламент с
кратък живот би трябвало да
избира управител на централ-
ната банка с мандат, в който
България ще се опита да влезе
в еврозоната. “Ние не търсим
чистачка или продавачка в плод-
зеленчук, а най-добрата канди-
датура за управител на БНБ.
Това не е никак лесно”, комен-
тира Кирил Ананиев от ГЕРБ.
Петър Чобанов от ДПС пък
поиска прецизиране на всички
срокове за важния избор. От
БСП настояха за 15 дни за
номинации. Пламен Данаилов

от “Има такъв народ” защити
бързането. “Всички знаехме
кога изтича мандатът на упра-
вителя на БНБ, процедурата
можеше да бъде открита още
на 15 април, затова смятам, че
е нормално всички политичес-
ки сили да са готови с предло-
женията си. Ако това сега ги
изненадва, по-зле за тях”, обяс-
ни депутатът, който бе канди-
дат за финансов министър в
несъстоялия се кабинет на
ИТН. От партията на Слави
Трифонов признаха, че дейст-
вително не се търси “крастави-
чар”, но все пак гласуваха за
ускоряване на процедурата,
заради което Ананиев заподоз-
ря, че “човекът вече е опреде-
лен”. Самият Любомир Кари-
мански, който е обсъждан за
вероятен наследник на Димитър
Радев, е банкер с дългогодишен
мениджърски опит. По време
на няколко публични изяви през
последните месеци той отпра-
ви остри критики към работата
на БНБ.
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Държавата дължи 800 млн. лв.
на пътни фирми
Пари за
строителите ще
има в бюджета
за следващата
година

Парите за направени и не-
платени ремонти доближават
800 млн. лв., а пътностроител-
ните фирми за първи път от
години насам са изправени
пред ситуация Агенция
“Пътна инфраструктура” като
възложител да блокира всякак-
во разплащане за изпълнени и
сертифицирани, а в някои слу-
чаи даже и фактурирани дей-
ности по сключени договори.
Това предупреждават в писмо
до президента Румен Радев и
служебния премиер Стефан
Янев от Българската браншо-
ва камара “Пътища”. После-
диците за компаниите са
свързани не само с блокиране
на банкови сметки от страна
на доставчици и подизпълни-
тели, с невъзможност за об-
служване на кредити и лизин-
гови договори, но и липса на
средства за плащане на запла-
ти на служителите, посочват
от бранша. Според тях това
ще принуди фирмите да осво-

Реалистичното е изграждането на автомагистра-

лен път Русе-Велико Търново да започне през 2022 г.

и да се завърши най-рано през 2027 г. Това заяви

служебният министър на регионалното развитие и

благоустройството Виолета Комитова по време на

парламентарния контрол. Тя обясни, че проектът

за това трасе не е подготвен в окончателния му

вариант и не е постъпил в МРРБ за издаване на

разрешение на строеж. През март тази година е

възложен още един допълнителен проект за 24 000

лв., който се нарича одит по пътна безопасност.

Комитова посочи, че по него има класиран участ-

ник, но договорът все още не бил подписан. Про-

ектът ще бъде необходим, когато започне строи-

телството, но въпреки това е направен през март

тази година. Същевременно се провежда процедура

и за надзор по обекта, която все още не е до краен

етап, тъй като регионалното министерство има

забележки към обществената поръчка. Ако този

проект се случи, се предвижда да се финансира по

програмата “Транспортна свързаност”

2021-2027 г., която очаква одобрение от

Европейската комисия, уточни тя.

Нов път Русе-Велико
Търново най-рано 2027 г.

ръководството на АПИ не е
била получена яснота по възник-
налите проблеми, твърдят бран-
шовиците. Те били уведомени,
че възложителят не разполага с
финансови наличности за раз-
плащане на тези задължения. От
камарата предупреждават, че
има риск за поддържането на ре-
публиканската пътна мрежа,
което е свързано с национална-
та сигурност.  Те настояват пре-
зидентът и премиерът да орга-
низират спешна среща с ръко-
водството на МРРБ и АПИ още
тази седмица.

В същото време финансо-
вият министър Асен Василев
каза, че в актуализацията на
бюджета не са заложени иска-
ните от строителния бранш и
министъра на регионалното
развитие Виолета Комитова

1,5 млрд. лв. за разплащания
по договори. Той твърди, че
от тази сума 500 млн. лв. вече
са фактурирани, но срещу тях
не стоят пари в бюджета. Раз-
плащанията ще бъдат заложе-
ни едва в бюджета за 2022 г.
“Дотук бяхме с компромиси-
те, положението е критично.
Там са назначени да решават
проблеми, не да се крият зад
това, че са служебно прави-
телство”, категорични са слу-
жителите на “Автомагистра-
ли Черно море”, които и в
петък протестираха на магис-
трала “Хемус” край Белоко-
питово. Синдикалната органи-
зация на дружеството ще об-
мисли бъдещите протестни
действия и те може да станат
ежедневни, с блокада на пъти-
ща в цялата страна.

Служители на “Автомагистрали Черно море”
блокираха и в края на миналата седмица
магистрала “Хемус” край Шумен

бодят хиляди свои работници,
което пък ще натовари соци-
алната система, защото в

пътния бранш са заети десет-
ки хиляди българи.

След проведена среща с

СНИМКА БГНЕС

Свиневъди настояват
за спешна среща с пре-
миера Стефан Янев и
със земеделския ми-
нистър Христо Бозуков.
Браншът очаква фалити
след появата на нови ог-
нища на Африканска
чума по свинете(АЧС)
през последния месец и
потенциалното им разра-
стване в идващите месе-
ци. Преди две години
болестта нанесе тежък
удар по сектора и дове-
де до избиването на сто-
тици хиляди животни.
Тежката ситуация в
бранша налага задължи-
телна намеса от държа-
вата, в противен случай
се очакват масови фали-
ти, предупреди Димитър
Михайлов от асоциаци-
ята на свиневъдите в
България пред БНР. Спо-
ред него при предишна-
та криза 25 процента от
българското сви-
невъдство са били зали-
чени.

Притеснителното е,
че след няколко месеца
затишие през последна-
та седмица чумата се
завърна. Едно от огни-

Цените на хляба и
зърното в България и
Румъния през 2020 г. са
били най-ниските в ЕС, а
най-високи са били в
Дания, сочи проучване на
Евростат. Цената им е
била около два и полови-
на пъти по-ниска в срав-
нение с “най-скъпите”
страни в Евросъюза. При
сравняване на равнища-
та на цените спрямо сре-
ден ценови индекс 100 в
ЕС става ясно, че мина-
лата година най-високи
са били цените на хляба
и зърното в Дания (с
ценови индекс 153), след-

Хлябът най-евтин в Румъния и България Фермери искат среща
с премиера заради
чумата по свинете

щата е в незаконно част-
но стопанство. Михай-
лов недоумява защо все
още има такива.

Африканската чума
по свинете бе засечена
първоначално в индуст-
риална ферма в Април-
ци на 18 август. В засег-
натия свинекомплекс се
отглеждат близо 13 000
животни. Стопанството,
което визира Михайлов,
бе установено на 19 ав-
густ. То е в с. Красново,
общ. Хисаря, обл. Плов-
див, в стопанство тип
“заден двор”. Междувре-
менно в петък бе уста-
новен и трети обект с
АЧС - във фамилна фер-
ма в с. Сбор, област Па-
зарджик. От Асоциация-
та на свиневъдите посоч-
ват, че големите свине-
ферми още не са полу-
чили дължимите обезще-
тения от предишната
вълна на чумата. По из-
числение на нашата асо-
циация се очакват загу-
би между 70 и 100 ми-
лиона лева до края на
годината, ако чумата
продължи да се разраст-
ва, посочи Михайлов.

вана от Австрия (135),
Люксембург, Финландия
и Швеция (127 и в три-
те). Най-ниски са били
цените в Румъния (цено-
ви индекс 56), България
(67) и Полша (70).

Според евростатис-
тиката у нас се продават
и най-евтините цигари в
ЕС - цената е с 50% под
средното ниво в общ-
ността. От данните на
Евростат се вижда, че
тютюневите изделия са
най-скъпи в Ирландия -
със 121% над средното
за общността. Като цяло
цените на хранителните

продукти в ЕС са най-
ниски в Румъния (с 34%
под средното за ЕС) и
най-високи в Дания (29%
над средното за ЕС).
Алкохолът е най-скъп
във Финландия (93% над
средното) и най-евтин в
Унгария (с 27% под
средното).

В статистиката са
включени данни не само
за ЕС, но и за останали-
те страни в Европа
(общо има данни за 37
държави). От тях е вид-
но, че Турция е страна-
та с най-евтините храни
и безалкохолни напитки

в Европа. В рамките на
ЕС най-евтини са тези
продукти в Румъния.
Цените на храните и бе-
залкохолните напитки в
България също са под
средното за ЕС - ин-
дексът достига ниво от
около 80% от средното.
Домакинствата в Европа
харчат 17% от доходите
си за храна, посочва ев-
ропейската статистика.
За сравнение, по данни
на НСИ българските до-
макинства харчат малко
над 30% от доходите си
за стоки в тази продук-
това група.
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Любители на музиката слушат
годишния концерт Принзенграхт в
Амстердам. Мероприятието се
провежда по нетрадиционен начин:
всеки е седнал в отделна лодка
заради пандемията от КОВИД.
Преди месец холандските власти
възнамеряваха да отменят всички
събития до септември

СНИМКИ БГНЕС

Протестиращи палестинци изнасят прострелян млад мъж по време на сблъсъците близо до границата
между Израел и Ивицата Газа. Общо бяха ранени 41 демонстранти, както и един еврейски войник

ЕС вече има нова иконо-
мическа супер сила и това е
Италия, твърди в свой ана-
лиз “Дойче веле”, цитиран
от БГНЕС. Страната беле-
жи силен подем. Доскоро
третата по големина иконо-
мика на Съюза (след Герма-
ния и Франция) се смяташе
за “болния човек на Евро-
па” поради гигантския наци-
онален дълг, слабия растеж
на БВП, привидно безкрай-
но забавяне на реформите и
нарастващото политическо
влияние на различни попу-
листи.

Според резултатите от
второто тримесечие итали-
анският БВП нараства със
17,3% в сравнение със
същия период на миналата

Италия - новата
икономическа сила на ЕС

кризисна година. Но по-по-
казателна е друга цифра,
публикувана на 17 август от
Евростат. През пролетта и
началото на лятото иконо-
миката в държавата расте
много по-бързо, отколкото
в ЕС като цяло (1,9%), в
Германия (1,5%) и Франция
(0,9%).

Всъщност Италия има
втората по големина индус-
триална база в ЕС след гер-
манската промишлена база,
а най-важните й експортни
артикули са инженерните
продукти - машини и обо-
рудване, както и автомоби-
ли и фармацевтични продук-
ти, което силно наподобява
структурата на немския из-
нос.

В Русия ще тестват нова
ваксина с няколко щама

В Изследователския
център „Гамалея“ може да
започнат клинични изпитва-
ния на ваксина, съдържаща
протеини от няколко щама
на коронавируса в начало-
то на следващата година.
Това съобщава пред ТАСС
директорът на института
Александър Гинзбург. Ста-
ва въпрос за лекарство, ко-
ето ще съдържа 3, 4 или 5
различни генетични вариан-
та на S-протеина в една
ваксина. То ще предпазва
едновременно от грип и ко-
ронавирус.

Междувременно стана
ясно, че в Гърция ваксини-
раните ще имат възмож-
ност за по-голямо удобст-
во при придвижване, пове-

че възможности и вариан-
ти. Служителите в общест-
вения и частния сектор, ко-
ито не са имунизирани, ще
правят лабораторни тесто-
ве за собствена сметка на
фиксирани цени.

Въпреки увеличаването
на броя на заразените с ко-
ронавирус, в Германия не
очаква въвеждането на
ново блокиране в страна-
та.

Протестите срещу са-
нитарните ограничения във
Франция продължават. Над
175 000 души в различни
градове, сред които Париж,
Тулон, Ница, Марсилия,
Монпелие и Перпинян из-
лязоха на улиците, пише
“Фигаро”.

Социалдемократът
Шолц печели симпатии

Вицеканцлерът и финансов ми-
нистър Олаф Шолц, който е кандидат
на Германската социалдемократичес-
ката партия (ГСДП), е одобряван от
41 процента от германците, с 6 про-
цента повече от началото на месеца.
Първоначално той бе смятан за най-
слабия кандидат-канцлер в Германия.
Пет седмици преди парламентарните
избори в страната социалдемократите
са наваксали изоставането си от кон-
сервативния блок на канцлера Ангела
Меркел, предаде ДПА. За пръв път от
април 2017 г. двете политически сили
събират еднаква подкрепа. Според
някои допитвания той дори води пре-
ди парламентарните избори в края на

За пръв път от много години битката
на ГСДП с ХДС/ХСС е оспорвана

септември. Проучване на вестник
“Билд” показва, че първите две партии
са изравнени, с по 22%. Социолозите
подчертават, че близо една трета от
германците не са решили още кого ще
подкрепят на 26 септември. Водилият
в допитванията досега блок на Хрис-
тияндемократическия съюз (ХДС) и
баварския Християнсоциален съюз
(ХСС) е загубил три процентни пунк-
та подкрепа и е паднал до най-ниското
си равнище, измервано досега от из-
следователския институт ИНЗА. Резул-
татите от проучванията са предизви-
кали сериозни притеснения и вътреш-
но противопоставяне в редиците на
ХДС и ХСС. В коалицията се трупат

все повече съмнения около избора за
евентуален наследник на Меркел в
лицето на Армин Лашет. През седми-
цата тя изрази за пореден път пълната
си подкрепа към него в опит да подо-
бри резултати и настроенията около
партията си, коментират анализатори.

На трето място се нарежда Аналена
Бербок, кандидат на Зелените, която е
предпочитана за канцлер от 12 процен-
та от запитаните. Партията й е паднала
с два пункта, в сравнение с началото на
месеца. Крайнодясната популистка пар-
тия “Алтернатива за Германия” също
има 12 на сто. Очаква се покрай задава-
щата се бежанска вълна повече избира-
тели да я подкрепят. Крайнолявата “Ле-
вите” остава на равнище 7 процента.

“Одобрението за социалдемократа
Шолц се дължи на неодобрението на
другите двама кандидати”, коментират
още социолозите.

Москва разработва
„умни бомби” за дронове

Руското държавното научно-

производствено предприятие “Ре-

гион”, което е част от Корпора-

цията за тактически ракетни

въоръжения, е започнало разработ-

ването на малки по размер управ-

ляеми авиационни бомби за атаку-

ващи безпилотни летателни апа-

рати и самолети на фронтовата

авиация, съобщи ТАСС. Според

компанията, те ще имат подобре-

ни бойни характеристики. “Рабо-

тата надхвърля известните чуж-

дестранни аналози”, твърдят

създателите.

Спад на френския туризъм

Най-предпочината туристичес-

ка дестинация, Франция, вече

отстъпва първото място. Париж

е бил посетен от 3,6 до 4,7 мили-

она чужденци това лято, за раз-

лика от 2019 г., когато е там са

отишли 10 милиона човека. Въпре-

ки че страната облекчи значител-

но мерките за пътуване, туристи-

те предпочетоха други държави.

10 души загинаха в Тенеси

Най-малко 10 души, включител-

но две деца, загинаха при наводне-

ния в щата Тенеси в източната

част на САЩ, съобщи Си Ен Ен.

Още 31 човека са в неизвестност.

В района бе открит център, който

да помогне на хората да намерят

изчезнали роднини и приятели.

Националната гвардия на щата

изпрати на помощ хеликоптер, а

военни превозни средства също уча-

стват в спасителните операции.

Бъкингам започва битка
с Хари и Меган

Кралица Елизабет II наредила

на висши служители на двореца да

планират съдебна битка на фона

на атаките от страна на Хари и

Меган, заявявайки: „Стига толко-

ва“. Юридическият екип на монар-

хията консултира експерти по

клевета след порой от критики от

живеещите в Щатите бивши чле-

нове на кралското семейство, съоб-

щи в. „Сън“. Дворецът се притесни

от новината, че Хари пише мемо-

ари, които ще бъдат публикувани

догодина, когато баба му отбеляз-

ва 70 години на престола.
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Бившият президент на Боливия Жанин Аниес се
опита да се самоубие в затвора, каза нейният адво-
кат, ден след като прокуратурата я обвини в “гено-
цид” заради смъртта на 22 протестиращи през 2019
г., предаде АФП. Боливийските власти обявиха, че
тя се е опитала да си навреди, като вътрешният
министър Едуардо дел Кастило заяви, че има само
“драскотини” по ръката си и е в стабилно състоя-
ние.

Опозицията осъди отношението на правителство-
то към Аниес и призова за нейното освобождаване.

Семейството й многократно е искало от прави-
телството да прехвърли 54-годишния политик в бол-
ница за лечение на хипертония и други състояния.
Това искане е отхвърлено, както и това да бъде
поставена под домашен арест.

Консерваторката дойде на власт през ноември
2019 г., след като направи държавен преврат. Избра-
ният президент Ево Моралес подаде оставка и избя-
га от страната след седмици на насилствени проте-
сти заради противоречивото му преизбиране за
четвърти мандат.

В тайландската столица Бангкок се провеждат антиправителствени протести.
Полицията е арестувала десетки демонстранти, искащи оставката
на премиера Прайот Чойоча. Причината е провалената политика за борба с пандемията

СНИМКА БГНЕС

Експрезидентът
на Боливия  с опит
за самоубийство

Десет милиона души
ще напуснат страната

ПОСЛАНИКЪТ НА АФГАНИСТАН:

“Ситуацията е много по-
лоша от това, което си пред-
ставяте. Ситуация е ужасна”.
Това заяви в интервю за
Нова телевизия посланикът
на Афганистан в България д-
р Мохаммад Сайфи. Той е
пристигнал в страната ни
пред 10 месеца и не е бил в
Кабул от октомври месец
миналата година.

Според прогнозите му, 10
милиона бежанци ще потърсят

Канада е готова да приеме
20 000 бежанци, Австрия отказва

път извън ислямската държа-
ва. “10 млн. души искат да
напуснат страната, младите и
образованите не искат да ос-
тават там”, посочи дипломатът
и добави, че те искат да се
насочат към Европа, Амери-
ка, Австралия. Според него
по-скоро България ще бъде
транзитна държава. “Целият
свят трябва да приеме бежан-
ците”, призова Сайфи.

“В последните 20 години

ние се борим за нашите пра-
ва и особено за правата на
жените. Жените вече бяха
част от правителството, пар-
ламента и право на образо-
вание, а на този етап ние
виждаме жестокост по отно-
шение на жените”, категори-
чен бе Сайфи.

Междувременно от Мини-
стерството на външните рабо-
ти обявиха, че деветима
български граждани, които
бяха евакуирани с междуна-
роден полет от Кабул в Доха
по-рано тази седмица, вече се
намират на територията на
България.

Канада наскоро обеща да
приеме 20 000 афганистански
политически мигранти. До мо-
мента властите са получили
около 6 000 искания, почти
половината от които са обра-
ботени и одобрени. САЩ пък
обявиха, че са евакуирали око-
ло 17 000 души от 14 август
насам.

Същевременно Австрия
отказва доброволен прием на
хора от Афганистан. Вместо
приемане на нови хора, канц-
лерът Себастиан Курц пред-
лага да се подобри ситуация-
та на място, особено що се
отнася до правата на жените

и сигурността на население-
то. До момента страната “е
приела над 40 000 афганистан-
ци” и по този начин има своя
“непропорционално голям
принос”, заяви лидерът.

В същото време дипломат
номер едно на ЕС Жозеп Бо-
рел упрекна в интервю САЩ,
че поради прекалено строгите
мерки за сигурност около ле-
тището в Кабул не могат да
бъдат превозени служителите
на европейските служби. Той
смята, че е невъзможно до 31
август да бъдат евакуирани
десетките хиляди струпали се
в и около столичното летище.

Ураганът “Грейс”
отне живота на най-малко
осем души в Мексико,
включително пет деца от
едно и също семейство.
Природното бедствие
връхлетя източната част
на страната в събота и
причини наводнения,
свлачища и щети по домо-
вете и бизнеса, предаде
АФП. В столицата на мек-
сиканския щат Веракрус,
Ксалапа, улиците бяха
превърнати в кални кафя-
ви реки. Много домове в
региона останаха без еле-
ктричество. Властите за-
явиха, че са подготвили
200 приюта и призоваха
жителите да се настаняват
на безопасни места.

8 са жертвите
на урагана „Грейс”

Според американския
Национален център за
урагани, “Грейс” е отслаб-
нал, навлизайки във
вътрешността и наводня-
вайки Мексико Сити, но
може да се развие в нов
циклон следващата седми-
ца в Тихия океан. Мекси-
канските власти остават
нащрек поради заплахата
от преливане на реки и
свлачища, главно във Ве-
ракрус.

Президентът Андрес
Мануел Лопес Обрадор
изрази своите съболезно-
вания на семействата на
жертвите. Същевременно
в Ню-Йорк е обявено
извънредно положение за-
ради урагана “Хенри”.

Транзитът на газ през Украйна трябва да
продължи след 2024 г., необходимо е да се обсъди
удължаването на споразумението. Това заяви в не-
деля германският канцлер Ангела Меркел в Киев
след среща с украинския президент Владимир Зелен-
ски. Меркел посети Украйна два дни след провежда-
не на разговори с руския президент Владимир Пу-
тин и в навечерието на напускането й на поста след-
ващия месец.

Канцлерът отбеляза, че Германия се “отнася се-
риозно” по отношение на притесненията на Украй-
на относно “Северен поток 2”. Според нея газопро-
водът не трябва да се използва “като оръжие”, в
противен случай Германия ще се застъпи за санкции
срещу Русия.

В същото време президентът Зеленски повтори

Меркел иска Украйна да запази транзита на газ

познатите украински тези. “Обсъждахме въпроса за
енергийната сигурност и „Северен поток 2“. Ние
разглеждаме този проект само през призмата на
сигурността и го считаме за опасно геополитическо
оръжие на Кремъл“, каза той по време на съвместен
брифинг с Меркел.

Посещението на Меркел е в момент, когато Ук-
райна празнува 30-та годишнина от обявяването на
независимостта си от СССР на 24 август. Киев също
е домакин на няколко европейски лидери в понедел-
ник на среща на върха, на която ще бъдат разгледани
начините за връщане на Крим в рамките на форума
“Кримска платформа”. Канцлерът избра да не участ-
ва в събитието, а това показва “амбивалентността
на германската политика” в Източна Европа, комен-
тира агенция “Франс прес”.
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Според социалния
министър Гълъб Донев
безработицата като цяло
намалява, няма данни
обаче дали расте про-
центът на заетост. Спо-
ред специалистите, кои-
то са умерени оптимис-
ти, възстановяването на
пазара на труда от теж-
ката криза през 2020 г.
продължава. Предкри-
зисните показатели оба-
че далеч все още не са

постигнати, особено от
гледна точка на заетост-
та. България е в топ 10
на държавите от Евро-
пейския съюз по дял на
населението в трудоспо-
собна възраст от 15 до
64-годишна възраст ос-
танало извън работната
сила, според Евростат.

Специалистите алар-
мират още, че ниската
степен на ваксинация за-
плашва с въвеждането на
нови ограничителни
мерка през есента, а до-

сегашният опит сочи, че
те са основен източник
на нова безработица.

Ненапразно прези-
дентът, БСП, редица ор-
ганизации и партии, на-
стояват за актуализация
на бюджета, наследство
от ГЕРБ, като се разчи-
та, че така ще се появи
светлина в тунела за на-
трупалите се проблеми
във всички обществени
сфери. Уви, засега, идея-
та се премята в прост-
ранството, раздирано от

23
1910 - РАЖДА СЕ ДЖУЗЕПЕ МЕАЦА, ИТАЛИ-

АНСКИ ФУТБОЛИСТ (УМИРА 1979 Г.). Топреа-
лизатор на “Интер” за всички
времена. За 17-те си сезона в
Серия “А” е отбелязал 264 гола
в 439 мача. Умира два дни пре-
ди рождения си ден. Седем
месеца след смъртта на смя-
тания за най-добър италиански
футболист “храмът на итали-
анския футбол” (както всички
определят стадион “Сан
Сиро”) е наречен в негова па-
мет “Джузепе Меаца”.

1939 - ПОДПИСАН Е ПАКТЪТ “РИБЕНТРОП-
МОЛОТОВ”. Договорът за
ненападение между Герма-
ния и СССР е наречен на
имената на двамата външни
министри. В секретна клау-
за на пакта страните в бли-
зост до двете държави са
разделени на “зони на инте-
рес”. Пактът е нарушен на
22 юни 1941 г., когато Гер-
мания напада СССР като част от операция
“Барбароса”. В края на 1989 г. държавното ръко-
водство на СССР направи политическа оценка
на пакта от 1939 г., в която осъжда секретни-
те протоколи към договора, като ги окачествя-
ва като лична воля на управляващите, нямаща
нищо общо с желанията на съветския народ.
През 2009 г. по инициатива на ЕП 23 август за
пръв път бе отбелязан като Европейски ден за
възпоминание на жертвите на престъпленията
на сталинизма и нацизма.

1942 - ЗАПОЧВА БИТКАТА ПРИ СТАЛИН-
ГРАД. Продължава
шест месеца и е
повратен момент
в хода на Втора-
та световна вой-
на. Един от най-
кръвопролитните
сблъсъци в човеш-
ката история, белязан с жестокост и незачита-
не на броя на цивилните жертви. По приблизи-
телни изчисления в нея войските на Германия и
съюзниците й Румъния, Италия и Унгария губят
около 1/4 от личния си състав, воюващ на Из-
точния фронт. СССР губи над един милион уби-
ти, ранени, пленени или депортирани войници и
мирни жители.

1981 - НА ВРЪХ БУЗЛУДЖА Е ОТКРИТ ДОМ-
ПАМЕТНИКЪТ НА БКП, посветен на делото на
Димитър Благоев и не-
говите съратници, кои-
то на 2 август 1891 г.
там полагат основите
на БСДП. Строежът
започва през 1974 г. и се
финансира с дарения на
стойност 14 186 000 лв.
Архитектурният проект е дело на колектив, ръко-
воден от арх. Георги Стоилов. Конструкциите са
проектирани от колектив с ръководител проф.
инж. Добромир Коларов. Художественото оформ-
ление на дом-паметника отнема 18 месеца и в
него взимат участие над 60 творци.

1999 - УМИРА АНДРЕЙ ЧАПРАЗОВ, АКТЬОР
(Р. 1920 Г.). Незабра-
вими са неговите
превъплъщения в
драматични роли в
“Дон Карлос”, “Ро-
мео и Жулиета”,
“Крал Лир”, “Хъшо-
ве” и др. Има над
5000 записа в радиотеатъра и е сред създатели-
те на този жанр у нас. От създаването на те-
левизията участва в тв постановки. Паметни
са ролите му в киното - “Героите на Шипка”,
“Следите остават”, “Специалист по всичко”,
“Зарево над Драва”, “Топло” и др.

политически ежби, бе-
зотговорност и гавра с
човешкия живот дори.
Изключение прави само
служебният кабинет,
който лавира сред мал-
кото средства и многото
проблеми.

Това е България в
средата на 2021 г. А как-
во ли ще е занапред? От-
говор няма, а изгаряне-
то на мостове продължа-
ва. Тогава знае ли някой
как ще преминем по-на-
татък?

Баце си повярва

Порадвахме се само
няколко месеца на бла-
жена почивка от безум-
ните тиради от джипка-
та на доскорошния
Вожд от Банкя, с които
ни облъчваше всекид-
невно от телевизиите и
фейсбука. Порадвахме
се, но блаженството
свърши. Крамолите в
парламента и не-
кадърността на така
наречените партии на

протеста и промяната
да надмогнат егото си и
да съставят редовно
правителство в името
на България, възроди
надеждите на бившето
Величество.  Грейнал е,
че вижда шанс да се
върне на “бял кон” във
властта и на свой ред
да изчегърта политиче-
ските самозванци, кои-
то го изгониха от
държавната резиденция
в Бояна и му залостиха
чекмеджетата. Днешна-
та политическа агония,
докарана ни от прищяв-
ките на една телевизи-
онна чалго-балеринска
партия, му дадоха ку-
раж да повярва, че ще
се възроди като феникс.

Затова Баце бърза,
вече е в предизборна
кампания. И пак ни
облъчва от фейсбука.
Слава, Богу, още не от

телевизора! Ударно го
е подкарал на предиз-
борна обиколка по села
и паланки. Този път с
предимство са местата
с различно етническо
население - турци,
българомохамедани и
роми. Посещава всекид-
невно изпаднали клети
селца в България, за
които през 12-те годи-
ни управление на вож-
да вървеше максимата:
“Бог - високо, цар - да-
леко!”.

Явно някой баш ум-
ник в партийно-корпо-
ративната му свита го е
светнал, че глупотеви-
ните му най ще вържат
дикиш по местата в ро-
дината, където българ-
ската реч е най-слабо
застъпена, а средната
образователна степен
на населението клони
към началната такава.

Ростислава ИВАНОВА
Окриленият Баце

бълва от сутрин до ве-
чер, подскача като кло-
ун, говори на “бе”. За-
нимава работливите
хора с глупостите за
“Хаджитошко”. Хвали
се със славното си уп-
равленско минало, обе-
щава славно управлен-
ско бъдеще и припява
как “Планът Му бил по-
добър от Планът им”. И
понеже му е толкоз ка-
пацитетът, изкара хо-
рата в Родопите “100%
мюсюлмани”, без нито
един християнин, но
пък видите ли, как уми-
рали за ГЕРБ.

Повярва си, че пре-
дизборната му чалга
върви за ромска сватба.
Ама и там си намери
майсторът, защото ро-
мите отдавна са про-
гледнали. Просто вече
няма кой да им плаща.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ
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антисистемен
сомнамбулизъм

представен като политически
проект?

И ако говорим за отговор-
ност, то тук тя логично се връща
при публиката, която плаща за
това представление. Крайно
време е да осъзнаем, че Суверен
и Сюзерен са две различни неща.
Едното е монарх, другото е
баница. А политиката не е дет-
ска приказка от Вилхелм Хауф.

Ето защо е наложително ние
като гласоподаватели и общест-
во да пораснем, и то да порас-
нем истински, с всичката болка
и отговорност, които носи този
процес. Крайно време е да
спрем да се прехласваме пред
безочието на един или друг кло-
ун, а да разсъдим кого би об-
служвала патовата ситуация,
предизвикана от лидерите на
ИТН. И не е ли това откровен
опит да се омаломощи социал-
ната енергия на протеста и да
се подмени демократичният
принцип с цирк, предизвикващ
единствено отвращение и нихи-

Може и да има такъв
народ, но със сигурност
няма такава партия
Режисьорски бележки върху политическата ситуация

Галин СТОЕВ, режисьор

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

ГАЛИН СТОЕВ е директор на Националния театър

в Тулуза, Франция. От април 2019 г. е Кавалер

на Ордена за изкуство и култура на Франция.

“Има такъв народ” (ИТН)
на практика материализира
енергията на дълбоко вкорене-
ната в обществото конфронта-
ция. Нагонът за противопос-
тавяне, вследствие на систем-
ното му насърчаване, води до
раждането на това, което древ-
ните гърци наричат егрегор. В
нашия случай това е мощна
конфликтна енергия, която
търси свое материално прояв-
ление. Тя се организира в са-
мостоятелен психоенергиен
организъм, който заживява в
колективното ни съзнание. И
като всеки организъм и този
има нужда от храна, за да оце-
лее. Неговата храна е негати-
визмът на конфликта, който
ние като индивиди и общество
акумулираме и му осигурява-
ме. В момента ИТН е

инициатор,
катализатор
и проводник

на точно тази енергия.
След падането на предход-

ната власт нейната шайка се
видя принудена да освободи
терена. В пушилката се случи
нещо, което много напомня
сцена от филм на Тарантино.
С мощно побутване в гърба
от страна на избирателите,
ИТН влезе в кадър и се зае да
усвоява разчистената терито-
рия. И точно като във филм
на Тарантино новата банда не
закъсня да представи своята
версия за шариат. Тези субек-
ти нахлуха в парламента с
много шум, със скъсаните си
джинси и ритуално обръсна-
ти глави и за всеобщо удивле-
ние започнаха да налагат по-
ведение, буквално копиращо
това на Борисов и компания.

На нас като зрители се пад-
на привилегията да разглежда-
ме картинките с надпис ПРЕ-
ДИ и СЛЕД и да търсим девет-
те разлики. Проблемът с ИТН
обаче е, че разлики няма. За
лидерите им суверенът ги е
овластил да се държат като
Суверен. Не знам на кой сцена-
рист му е хрумнало да предста-
вя гласоподавателя като мо-
нарх, но подобна подмяна на
смисъла работи само в пиесите
на абсурда. И ако говорим за
пиеси, в тях освен думички (ди-
алог) има и действие.

Студентите в театралните
академии учат т.нар. действен
анализ по системата на Стани-
славски. Според него актьорът
трябва ясно да разграничава
това, което героите казват, от
това, което правят. Оказва се,
че между думите и действията
на героите в една пиеса има
огромна разлика и това пораж-
да драмата, която така обичаме
да гледаме в театъра. При ИТН
е трудно на пръв поглед да се
разграничат действия от думи,
тъй като последните са доста
крайни и кресливи. Затова ви
предлагам да им изключим звука
и да проследим неустойчивата
крива на поведението им.

А тя от самото начало де-
монстрира едно единствено
нещо -

твърда линия на
всяване на раздор,

захранвана от деструктивни
тактики. Нито един проект или
инициатива на ИТН дотук не

са се осъществили и не са дове-
ли до нищо позитивно. Може
много да се спекулира върху
генезиса на тяхната деструк-
тивност. Някои твърдят, че ста-
ва дума за индивиди, които се
държат в политиката така, как-
то би се държала маймуна, ос-
тавена без надзор във високо-
технологична лаборатория.
Други ги приемат за обикнове-
ни хартиени пионки, които иг-
раят театър на сенките за от-
вличане на вниманието. В дей-
ствения анализ има един непре-
водим от руски термин “сквоз-
ное действие”. Това е процеж-
дащото се през цялата творба
действие на героя, един вид
неговото свръх-действие.

Ресурсът, който ИТН хвър-
ли, за да обезсмисли фракциите
на протеста, вместо да ги кон-
солидира срещу общия про-
тивник, е може би най-ясната
индикация за природата на този
политически субект. С това той

печели точки за едно институ-
ционално безвремие, в което
водата е достатъчно мътна, за
да се лови риба, докато на нас
ни крещят лозунги за справед-
ливост и възмездие. Именно тези
дръзки речи целят да омаят ма-
сите, изпаднали в тежка социал-
на ситуация.

Проблемът е, че масите
страдат не просто от икономи-
чески трудности, а от криза на
смисъла. А когато се губи екзи-
стенциалният смисъл, на сцена-
та винаги изпълзяват

хиените на популизма

И те като вас са недоволни
от ВСИЧКО. Нещо повече, те
озвучават онова, което сами
искате да изкрещите, но не мо-
жете, защото личният ви само-
контрол и чувство за приличие
не ви позволяват. Хиените ви
уверяват, че не просто ще ле-
гализират деструктивните ви
мисли, но и ще посочат с пръст
виновниците за тях. Да, в чо-
вешката история хиените ви-
наги са назовавали проблема,
но никога не са предлагали ре-
шение за него. Те са хиени и
се хранят с мърша. По същия
начин екзистенциална криза не
може да се разреши с битови
средства. С битови средства

може да се разреши само би-
тов проблем.

ИТН не е нищо друго освен
битов опит да се разреши екзи-
стенциална криза, или с други
думи ИТН е нонсенс. Може и
да има такъв народ, но със си-
гурност НЯМА ТАКАВА
ПАРТИЯ. Няма партия, чиито
лидери се държат като да дейст-
ват от някакво място отвъд до-
брото и злото, битувайки в
пълна морална лоботомия. Тях-
ната несъстоятелност е толкова
всеобхватна, че ситуацията би
могла да се разглежда само и
единствено като абсурдна худо-
жествена действителност, защо-
то отвъд това й качество, тя няма
никаква стойност.

С действията си тези субек-
ти съзнателно ни убеждават, че
между гласуването за политиче-
ски лидер и участието в “Бълга-
рия търси талант” няма разлика.
Те ни предлагат вместо за бъде-
ще да гласуваме за телевизио-
нен формат, който би превърнал
нескопосаните домашни клипче-
та на предишната власт в истин-
ско мажоритарно шоу на идва-
щата такава, шоу, в което зрите-
лите гласуват със СМС-и за кан-
дидата, направил най-много май-
мунджилъци. Не ви ли прилича
това на някакъв

лизъм? Това ли наистина исках-
ме, когато излизахме на площа-
дите и скандирахме срещу орга-
низираната банда на ГЕРБ?

Това ли продължаваме да
искаме и сега, след като изгле-
дахме записи, в които служите-
ли на реда се държат като бес-
неещи садисти, окуражени от
същата тази банда? Една банда
с друга ли искахме да сменим?
Защото това, което в онзи запис
институционалният терор на
партия ГЕРБ демонстрира на
физическо ниво, лидерите на
ИТН в момента го изпълняват
на ментално. Докога ще бъдем
неми съучастници в унищожа-
ването на човешкото достойн-
ство и в изнасилването на соб-
ствената ни човешка природа?

Когато се захващаш с поли-
тика, ти принасяш в жертва
егото и се отдаваш на Общест-
вено служене. Политиците
трябва да започнат да лекуват
разкъсаната социална тъкан на
обществото, а всички, които
съзнателно или поради лична
несъстоятелност саботират
този процес, трябва да бъдат
изведени от сцената и оставе-
ни да обитават кабеларки,
джипки и дивани в компанията
на собствената си съвест.

Портал Култура

Оригиналното заглавие е:
Режисьорски бележки върху
политическата ситуация
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В задния джоб
на демокрацията
Няма общостна Европа, има парична Европа

Владимир ГЕОРГИЕВ

Демокрацията се проваля напос-
ледък. Като климата.

Не само в стара Европа, а и на-
всякъде. Най-вече в най-демократич-
ната уж Северна Америка, изтребила
цяло население, за да установи своята
визия за насилствена общонародност.

Но никой не предлага нещо по-до-
бро от куршумената демокрация. Къде
са новите умове?

Какво, кажете? Царизъм? Едва ли.
Монархия? Същото е. Клептокрация?
Това го видяхме. Нагледахме се на
всякакви прояви на злото. Русо вече
не е достатъчен. Него малко хора са
чели, но той е виждал зряло общест-
во, което да създава естествени дог-
ми, родени от съвест. Сега догмите се
създават не от обществото, а от тези,
които са ги избрали, от тези без
съвест. Живеем, опасявам се, в догма-
тично общество - поне в Европа.
Формират се общоупотребими нави-
ци и задължения, висящи като паяжи-
на в общността, без някой да има
право да почисти и да проветри къща-
та на тази стилизирана общност, за-
разена от вируса на утилитарността.
Ковид-19 ряпа да яде.

Във Франция е нормално да изпи-
еш бутилка вино на обяд.

В България е нормално да си но-
сиш храна за обяд, защото стола го
закриха, а в закусвалнята отсреща е
скъпо.

В Италия повечето хора пият не
повече от две бутилки на обяд.

В България мъжете се жигосват
със скоросмъртница вечер, за да за-
бравят деня си.

А в Китай вече не умират от глад,
както беше преди трийсет години.
Изкупиха дълга на Америка. И велика
държава станаха, дали обаче велики
са там хората се питам.

Не знам как е в Хърватско. В Да-
ния. Във Финландия. В Норвегия. И в
Германия не зная със сигурност как е.
Има и други държави по света, докол-
кото знам. За тях нищо не съм чувал.
Само съм чел това и онова. Кефят ме
държави като Канада - никой не знае
за тях нищо. А хората - щастливи. Все
едно няма държава. А само хорски
души в нея. Крехка черупка на здрав
организъм.

Не е като в България. Вероятно и
в Северна Корея не е така. И в други
поселенски образувания.

Обединена Европа ни носи не кул-
турно, а парично влияние. Няма общ-
ностна Европа, има парична Европа.
Европа е евро. Това е лошо. И нека да
си остане така. Европейските фондо-
ве носят корупционен вятър и нищо
повече. Те създават общодостъпни
блага в полза на малцина. Така Евро-
па прилича на себе си. С всичките си
регламенти, директиви и прочие ус-
ложнени механизми за въздействие
срещу мултикултурата - тя е изчадие
на своята визия, формира корупция-
та, срещу която се бори.

Но не е само това

Великобритания или поне това,
което остана от нея след Втората све-
товна война, засилва имперската си
идентичност, като се противопоставя
на идеята за обединена Европа.

И това е хубаво.
Добре е от обединена Европа да

излязат Германия и Франция - те са
си самодостатъчни. Без друго не мо-

гат да се понасят, семейство са, оби-
чат се без любов, но със напрегнато
смирение.

Културите Европа не може да обе-
дини. Ценностите - още по-малко. Но
може да протегне ръка. Ако иска да
бъде културна. Няма добър хърватин.
Нито добър българин. Нито добър
сърбин. Нито македонец. Няма добър
руснак. Няма добър французин. Чер-
ногорец. Германец. Граничим или не
с Европа, вътре ли сме в територията
й - няма значение. Тук ни е поставил
климатът на демокрацията, която ние
възприемаме различно, но към която
се чувстваме съпричастни. Само това
ни прави европейци.

Ала има добри хора във всичките
тези държави, а и в много други - те
са европейци, но не могат да бъдат
такива поради националността си. Е -
за тях говорим, за тях да е отворена
портата на обединена Европа. Да го
създадат това семейство и да поканят
добрите на масата си. Наднационал-
но. Като Христос. Европейска нация
да се създаде - наднационална държа-
ва, а не да се обединяват географски
територии без идентична и етнограф-
ска принадлежност и идентичност.
Нация от личности.

Докато демокрацията загива, в све-
та се задава нов ред. Сега го виждаме
отвъд океана на зрението, но събити-
ята показват, че предстои време, в
което хората няма да се ценят по
ценз, образование и знания. По-важ-
ното е, че няма да се ценят по пари.

Парите отиват на кино. Банките -
също.

Иде време на друга ценност. А
тя не може да се купи на борсата.
Ще помислите, че тази ценност е чо-
векът, човешкият живот. Не, светът
е преодолял прекалено много послед-
ствия от вредоносни събития, ще
преодолее и човечеството. Нека не
се надценяваме.

Но докато живеем на тази плане-

та, нека поне да бъдем цивилизова-
ни. Като делфините например. Или
като охлювите. Никое живо същест-
во на планетата не иска да прилича
на човек. Но човекът иска да лети
като орел, да плува като делфин, да
съска като змия, да живее дълговеч-
но като костенурка. И защо? Заради
своето собствено несъвършество,
естествено.

И понеже това несъвършенство ни
е превърнало в хора - да слезем от
дърветата и да търсим храна на земя-
та, ние, очовечените маймуни, днес
смятаме, че имаме власт да придоби-
ваме онова, което не ни принадлежи -
природата, подземията, ресурсите на
планетата, надеждите на обикновени-
те люде, чувствата, океаните, биоло-
гията, плуваща в тях... И защо?

Защото имаме власт

Властта на парите и технологиите.
Та те съществуват ли?
Измислихме ги ние, хората. Парич-

ните знаци са най-важното и най-ели-
тарното откровение на бездуховност-
та. Доколкото зная, измислени са от
търголюбиви духовници. Разменно
средство са били в зачатъка си. Вид
удобство. Днес те вече са удобство
не за размяна на ценности, а за създа-
ване на такива. Парите се превърнаха
в инструмент, каквато никога не са
били. И те не само че нямат стойност,
те вече не значат нищо. Олицетворя-
ват алчността и търсят нови форми да
се заменят с нови активи, за да просъ-
ществуват. Това създадохме ние, хо-
рата. Животът е фючърс, а щастието
- дериват. Търгуеми са, стига да наме-
риш подходяща борса.

И нови оръжия сътворихме, за да
защитим златото на своето
несъвършенство, да се изтрепем с оръ-
жие, разбира се. В това ни бива. В
природата на Земята най-безчовечни
са човеците.

Демократично го правим. Меката
на уж демокрацията - САЩ, е най-
въоръжената държава в света. Защото
е свободна, след като изби целия ме-
стен народ в територията на конти-
нента си. Свободата трябва да се за-
воюва с оъжие и с клане. Браво. Хва-
ла. Човещинка.

Русия е най-голямата държава в
света. И тя е въоръжена до зъби. За-
щото обича своята Родина и мрази да
обича друго. Израел има ядрено оръ-
жение. Има исторически причини за
това и те я оправдават. Дали? Приме-
ри - колкото щеш. Вече е по-лесно да
кацнеш на Марс, отколкото да наме-
риш павилион за домашни цветя и да
купиш цветя на любимата си. Едното
е велико, другото - тъпо. Всеки народ
намира в някакво време от своето
битие да се олицетвори като самодо-
статъчен. Това е разкош, присъщ на
всеки скоросмъртен.

Сещам се за Васил Левски. Идол е.
И какво от това? Кой е като него?
Няма значение. Нали си е наш. Може
да се помести в задния джоб на демо-
крацията ни. Не е малко. Портфейл е.
Разплащателно средство. Кредитна
карта. С него си плащаме сметките.

Има ли смърт, която да плати всич-
ките ни сметки? Има ли живот такъв?

Светът не се научи да живее като
планетарно същество. Защото чове-
ците не сме създадени като дървета-
тата и тревите, не сме се разпръсква-
ли по света като плодородни култу-
ри. Ние сме се размножавали тук и
там, за да крадем и да убиваме. Ос-
вен постройки и мръсотия, не сме
дали нищо на планетата. Така ми се
струва. Затова и ще измрем. Въпрос
на време е. И на климат.

За друга ценност иде време.
Потърсете я в задния джоб.
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Досегашната Ислямска
република Афганистан се
превръща в Ислямско емир-
ство Афганистан - това е но-
вината от случващото се там.
Промяната е извоювана на
бойното поле, но и с дис-
кретна дипломация. Това ще
бъде някак “талибанска”
държава. От публичното им
заявяване през 1994 г, “сту-
дентите”, както по правило
се превежда  “талибан”, а аз
се придържам към термина
“семинаристите”, те се учат
на мюсюлмански медресета.

Европа чака
талибаните

и техните жертви

Днес Европа я плашат с
колосален брой очаквани аф-
ганистански бежанци. На
база българските наблюде-
ния, се направи извода, че
през последните месеци има
съществен ръст на афганис-
танските бежанци. В евро-
пейската преса се говори за
баснословен брой потенци-
ални бежанци - стотици хи-
ляди можели да тръгнат към
Европа. Любопитен тук е и
уточняващият въпрос: кой
ще финансира това масово
пътешествие.

В Европа се чуват трезви
гласове. Австрийският канц-
лер Себастиян Курц заяви:
“Проблемите на Афганистан
няма да бъдат разрешени от
факта, че Австрия и Герма-
ния масово ще приемат миг-
ранти, както през 2015 г.”
Курц каза още, че масовата
миграция на хора от други
култури, някои от които са
слабо образовани или изоб-
що нямат образование, води
до големи проблеми в Евро-
па. Почти всички европей-
ски лидери могат да заявят
същото.

Сваленото правителство-
то в Кабул - едно откровено
марионетно правителство на
чуждоземна издръжка, око-
ло преговорите в Доха бе иг-
норирано от САЩ, а пара-
лелно с това и от Русия. Но
оценката сега е, че тези не
са представителни. Нужно е
свикване на нова Лоя джир-
га - Велико събрание на во-
дачите на пущунските пле-
мена. Предстои някакво пре-
учредяване на афганистан-
ската държавност.

САЩ без много шум са
сключили сделка с талибани-
те: Ние се изтегляме, ако вие
гарантирате, че няма да да-
вате подслон на терористич-
ни групировки. Идеолозите
на ИДИЛ отстояват тезата,
че настоящата военна побе-
да на талибаните е “съгла-
сувана” със САЩ, което оз-
начава, че Вашингтон е ре-
алният конструктор на но-
вия управленчески модел на
движението.

По повод заявените пре-
тенции към талибаните по
въпроса за правата на жени-
те, отговорен представител
на новата власт заяви, че
правата на жените ще бъдат
уважавани и ще останат та-
кива, “каквито са предвиде-
ни от исляма”.

Армин Лашет - най-сил-
ният кандидат-канцлер на
Германия на предстоящите

септемврийски избори за
Бундестаг, е разочарован от
факта, че спрямо Афганис-
тан, Джо Байдън се
придържа към стратегията
на Тръмп.

Днес вече трябва да е
ясно, че Ал Кайда (“Базата”)
маркира един паневразийски
проект за господство на ра-
дикалния ислямизъм в цент-
рална Азия и после по-на-
татък. Геополитическите ам-
биции на Ал Кайда са глав-
ното, а не само атентати.

Кой се провали
в Афганистан?

През 1992 г. президентът
Наджибула бе отстранен.
След година и половина е ек-
зекутиран. През есента на
2001 г. САЩ навлиза в Аф-
ганистан, за да унищожи чу-
довището Ал Кайда в бърло-
гата му. След двадесет годи-
ни американско военно
присъствие, талибаните са
по-силни от всякога.

След разпадането на
СССР, по времето на Елцин,
Егор Гайдар спря цялата по-
мощ за Афганистан. Много
ли спестиха? Геополитиката
не е безплатна. Следващите
години Саудитска Арабия,
например, отделяше повече
средства в помощ на Афга-

нистан, отколкото някогаш-
ния СССР. Смазването на
афганистанския модерниза-
ционен проект, извършен от
талибаните, е голям грях на
всички замесени. Въпросът
от десетилетия вече е: кой е
моделът за ускорено разви-
тие и цивилизационно догон-
ване, подходящ за изостана-
ли страни като Афганистан?
Адекватният отговор е, че е
нужно балансирано, нацио-
нално развитие, като се от-
читат всички национални со-
циокултурни реалности. Ле-
вите проекти често изпадаха
в исторически авангардизъм,
нетърпение, форсираха про-
мените и така губеха подкре-
пата на хората в името, на
които се води обновителна-
та политика. Десните проек-
ти залагаха на армията.

Отворете границите
за бежанците

ООН призова съседите
на Афганистан да запазят
границите си отворени, тъй
като броят на цивилните
лица, които имат намерение
да емигрират, е значителен.

От Световната продоволст-
вена програма твърдят, че
недостигът на храни е “стра-
шен”. Предупреждават за
надигаща се хуманитарна
катастрофа.

Афганистан има своите
национални финансови ре-
сурси. Те са под междунаро-
ден запор. Според мен, ново-
то талибанско правителство
следва под контрола на меж-
дународната общност да по-
лучи правото да си харчи па-
рите за хуманитарни цели.
Путин и Ердоган искат да се
гарантира стабилността в
Афганистан. Всъщност, в
името на стабилността в
края на 1979 г. Съветската
армия навлезе в Афганистан
със свой военен контингент.
В края на 2001 г., със съща-
та цел, след атентатите от
11 септември, САЩ с мощ-
на коалиция се захванаха с
Афганистан.  Парадоксално
е, но талибаните, които ис-
кат признание, могат да се
окажат ситуативни защитни-
ци на идеята за националния
суверенитет. Защото с тях е
договаряно създаването на
широко представително уп-

равление. От своя страна,
талибаните искат друга, “ис-
лямска конституция” за Аф-
ганистан.

Коя е по-добрата
стратегия

към афганистанските бежан-
ци?

Европейските медии са за-
лети от прогнози за мащабите
на очакваната мигрантска кри-
за. Тя е логична. С упоение се
пресмята броят на очакваните
бежанци - десетки хиляди, сто-
тици хиляди или повече - над-
даването вече е стигнало до
четири милиона. Това е
възможно да се случи, но
съвсем не е задължително.
Пътят на афганските мигран-
ти до Европа не е кратък и
гладък. Освен друго има ня-
колко “стени” - защитни
съоръжения по ирано-афгани-
станската и по турско-иран-
ската граница. Президентът
Ердоган заяви, че Турция няма
да става депо за мигранти. Ние
в България също не мислим да
го правим. В средна Европа
все повече хора са резервира-
ни към евентуални нови миг-
рантски вълни. Една спешна
поправка трябва да се въведе
в нашия Закон за бежанците и
убежището. През 2016 г. в
него бе въведена любопитна
новост. В иначе приличния
законов текст, бе вмъкната хи-
потезата “при масово навли-
зане”. Иначе казано, хиляди
бежанци, вероятно добре ор-
ганизирани, ако решат да на-
влязат на територията на
България. Тази промяна е ед-
нотипна с промени и в други
европейски държави, въведе-
ни през същите години. Бежан-
ството е индивидуален акт.
Груповото “навлизане” е нещо
по-сериозно от престъпление.
Този разговор в Европа годи-
ни наред не се допусна. Сега
той става неизбежен.

Европа трябва
да смени мигрантската

си стратегия

Моята представа е, че хо-
рата които ще са наредят на
нашата граница, като афгани-
стански бежанци, в преобла-
даващата си част ще бъдат
наистина такива. Вместо да
чакат афганските мигранти на
своя територия и да се готвят
да ги обгрижват, европейски-
те фактори следва да отидат в
Афганистан и там и на място
да организират оказване на
помощ на нуждаещите се -
подслон, питейна вода, пре-
храна, здравна грижа. Ето
поле за изява и на добровол-
ците. Част от изоставените во-
енни бази, ползвани от амери-
канците, могат да се преобра-
зуват във временни центрове
подпомагащи “вътрешно раз-
селени лица”, по международ-
ната терминология. През из-
миналите двадесет години, от-
както  американските войски
влязоха в Афганистан, в стра-
ната се изляха стотици мили-
арди. Ефективността на обо-
рудваната и обучена афганис-
танска армия я видяхме. Ако
през тези две десетилетия се
инвестираше в образование и
здравеопазване, днес страна-
та щеше да изглежда по-иначе.

Обърканият път
на Афганистан
Мигрантската вълна - кое е по-правилното решение

Мирослав ПОПОВ
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Дванайсето издание
на Банско опера фест
„Вълшебната флейта” и „Човекът от Ла Манча”
представя в курортния град Варненската опера

Дванайсетото издание на фестива-
ла за оперна и класическа музика Бан-
ско опера фест ще се състои на 27 и
28 август на пл. “Никола Вапцаров” в
курортния град. В първата вечер жи-
телите и гостите на Банско ще се на-
сладят на операта “Вълшебната флей-
та”. Мюзикълът “Човекът от Ла Ман-
ча” е втората продукция от програма-
та на културното събитие, за което
входът е свободен, научи ДУМА от
Йоана Иванова, пиар и артистичен
мениджър на “Монте мюзик”.

“Вълшебната флейта” е последната
опера на Моцарт. Композирана е в две
действия, в популярната по онова време
форма Singspiel, която включва едновре-
менно говорни диалози и пеене. Създаде-
на е по либрето на Емануел Шиканедер -
известен за времето си актьор, режисьор,
автор на пиеси, импресарио и изключите-

Лятна академия за брас
ансамбли в Копривщица

“Вълшебната флейта”

Сатирикът Лозан Такев,
след “Кислород” и “Камбана-
рия без камбана”, даде за пе-
чат най-новата си книга -
“Черната кутия”, дело на Из-
дателска къща “Александрова
дизайн”, която се очаква да
излезе през септември т.г.

Сборникът с лирични
дневници, сатирични стра-
ници и прозаични делници е
посветен на ветераните и се
издава в памет на Стоян
Михайлов, Борис Семерд-
жиев, Георги Григоров, Сте-
фан Куртев, Иван Василев
и Иван Савов, които неот-
давна се преселиха в
отвъдното...

Книгата “Черната кутия”
започва и завършва книжно-
то тяло с посвещение на
летеца майор Валентин Тер-
зиев, който изчезна мисте-
риозно по време на учение
в Черно море край Шабла
тази година. Включени са
най-новите лирични изпове-
ди и сатирични творби, как-

СНИМКА БНР

Проф. Атанас Карафезлиев, Радосвет

Кукудов и Емил-Джордж Атанасов

Второто издание на Лятната

академия за брас ансамбли се про-

вежда в Копривщица. През 2021 г.

спектърът от майсторски класове

е разширен - към тромбона и брас

ансамблите са добавени и ударните

инструменти, съобщи БНР. Препо-

даватели в Лятната академия са

професорът по тромбон Атанас Ка-

рафезлиев от НМА “Проф. Панчо

Владигеров” и неговият асистент

Емил-Джордж Атанасов; корепе-

титорката Снежана Абрашева и

Радосвет Кукудов - водач на група-

та на ударните инструменти в

Симфоничния оркестър на БНР. За

публиката бяха подготвени два кон-

церта. Първият бе на майсторски-

те класове по ударни инструменти

и тромбон, а заключителният е с

връчване на сертификатите на уча-

стниците в трите майсторски

класа - тромбон, брас ансамбли и

ударни инструменти.

Ридли Скот пресъздава
последния законен дуел
в средновековна Франция

Майсторът на историческия

епос сър Ридли Скот и световните

звезди Мат Деймън и Адам Драйвър

ще ни отведат през октомври на

забележително пътешествие назад

във времето до 1386 г., за да раз-

кажат поразителната истинска

история на едно престъпление, на

съдебен спор и на последния законен

дуел до смърт в средновековна

Франция. Той противопоставя два-

ма приятели, които трябва да

докажат собствената си правота

пред очите на Кралството и Бог.

С несравнимия си епичен визуален

стил и усет към най-дребните де-

тайли, сър Ридли Скот по впечат-

ляващо автентичен начин пресъзда-

ва една от най-турбулентните

епохи в историята на Франция (по

едноименния роман на Ерик Джагър

“Последният дуел”) без нито за

момент да губи фокуса от лична-

та, интимна история на тримата

герои, оплетени в скандалния, фа-

тален триъгълник и дуела, който

отеква в историята.

СНИМКА ФОРУМ ФИЛМ БЪЛГАРИЯ

СНИМКИ РОСЕН ДОНЕВ

“Дон Кихот”

лен ценител на таланта на Моцарт.
Продукцията на Театрално-музикал-

ния продуцентски център във Варна
“Вълшебната флейта” е премиерна за го-
дината. Режисьор е Антониу Замфира
от Опера Романа Крайова в Румъния,
сценографията и костюмите са на Ася
Стоименова, консултант по сценографи-
ята е Иван Токаджиев. В главните роли
ще гледаме Мария Павлова, Гео Чоба-
нов, Георги Султанов, Пламена Гирги-
нова, Лилия Илиева и Иво Йорданов.
Дирижира Стефан Бояджиев.

Във втората вечер ще бъде предста-
вен мюзикълът “Човекът от Ла Манча”
по музика на Мич Лей, текст на Дейл
Васерман и стихове на Джон Дариън.
Режисьор е Борис Панкин, с когото

ТМПЦ - Варна, работи за най-успешни-
те си продукции. На диригентския пулт
ще застане Страцимир Павлов. Сцено-
графията е на Иван Токаджиев, костю-
мите - на Петър Митев, авторка на хо-
реографията е Боряна Сечанова. В ро-
лята на Дон Кихот влиза Орлин Гора-
нов, негов верен оръженосец е Мариан
Бачев, а Лилия Илиева е Дулсинея.

Мюзикълът е поставен за първи
път на сцена през 1965 г. в Ню Йорк.
През годините песните от него стават
хитове и се изпълняват самостоятелно
от Елвис Пресли, Франк Синатра, Да-
яна Рос, Пласидо Доминго, Шер. Фил-
мовата версия на “Човекът от Ла
Манча” с участието на София Лорен и
Питър О`Тул е от 1973 г.

Американският режисьор
и оператор от полски произ-
ход ще представи лично своя
уникален пънк-хит “D.O.A.”.
Лех Ковалски (р. 1951 г. в
Лондон) е буквално първият
гост на “София филм фест” -
посрещаме го за първи път
през 1997 г., когато “Купонът
на годината” носи все още
името “Мюзик филм фест”,
съобщава Светлана Дамяно-
ва от пресофиса на фестива-
ла. 25 години по-късно той е
председател на журито на
Международния документа-
лен конкурс и по време на
есенното издание през сеп-
тември ще получи Специал-
ната награда на юбилейния
СФФ за своя принос към из-
куството на киното.

Освен “D.O.A.”, в програ-
мата на 25-ия СФФ #ЕСЕН
зрителите ще могат да видят
последните два филма на Ко-
валски - “Разбий го на парче-

Лех Ковалски получава
Специалната награда
на „София филм фест”

Лозан Такев издава
„Черната кутия”

то и последните публицис-
тични заглавия, печатани в
ДУМА, “Минаха  години”
и “Златна възраст”. Кори-
цата и дизайнът са дело на
Ани Богданова.

Книгата завършва с ин-
тервюто на Розалина Евдо-
кимова с автора, навършил
75 години тази  пролет, взе-
то от сайта на Съюза на
българските  журналисти.

СНИМКА “СОФИЯ ФИЛМ ФЕСТ”

Лех Ковалски

та” (2019) и “Това също е
Париж” (2020), представени
лично от своя автор. Светов-
ната премиера на “Разбий го
на парчета” е в “Петнай-
сетдневката на режисьорите”
в Кан, а сюжетът проследява
борбата на френски автомо-
билни работници, които се
стремят да запазят работата
си, преди компанията им да
бъде ликвидирана.



Преди повече от 150 години - на 5 февруари 1869 г.,

в Австралия откриват най-голямото парче злато в света.

Буцата е с тегло над 72 килограма и е намерена едва на

трийсетина сантиметра под повърхността на земята.

Кръщават я Уелкъм Стрейнджър (Добре дошъл, Страннико).
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¿À¡≈Õ¿  Œ≈¬¿, ıÛ‰ÓÊÌË˜Í‡
√≈Œ–√» ◊»À» Œ¬,
·Ë‚¯ ÙÛÚ·ÓÎÂÌ Ì‡ˆËÓÌ‡Î
ƒ»Ã»“⁄– Ã¿ÕŒÀŒ¬,
ÔÂÁË‰ÂÌÚ Ì‡  “ ìœÓ‰ÍÂÔ‡î
»À»fl “–ŒflÕŒ¬, ÔËÒ‡ÚÂÎ
 ¿“≈–»Õ¿ ≈¬√≈Õ»≈¬¿,
ıÛ‰ÓÊÌË˜Í‡

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

ÃÂÊ‰Û ÔËˇÚÂÎÍË:
- ÃÓˇÚ Ï˙Ê ÒÂ Á‡Â˜Â ‰‡ ÏÂ Û·ËÂ,
‡ÍÓ ‡Á·ÂÂ, ˜Â ÏÛ ËÁÌÂ‚Âˇ‚‡Ï!
ŒÚ ÚÓ„‡‚‡ ÌË˘Ó ÌÂ ÏÛ Í‡Á‚‡Ï.
¬Â˜Â ÒÂ‰ÂÏ Ô˙ÚË „Ó ÒÔ‡Òˇ‚‡Ï ÓÚ
Á‡Ú‚Ó‡!
- Œı, ÃËÏÂ, ÚË ÒË Ò‚ÂÚËˆ‡!

Биологичната цивилизация може да
бъде заменена с цивилизация на роботи,
сподели в интервю за TАСС главният
конструктор на АД “Кронщад” Николай
Долженков. Експертът, който работи за
един от водещите руски играчи на паза-
ра на безпилотни летателни апарати, уча-
ства на VII Международен военно-тех-
нически форум “Армия-2021”.

“Вярвам, че биологичната цивили-
зация е само междинна връзка с неби-
ологичната цивилизация. Неизбежен

Студент
си татуира
QR кода от
ваксината

Звезди и хора от различни
социални групи ще участват
заедно в благотворителна спорт-
на инициатива за сбъдване на
мечти. Кампанията започва в
Балчик на 27 август, продължа-
ва в Левски и Драгоман в нача-
лото на септември, а след това
се разраства последователно в
цялата страна. Проявата, която
провокира всички малки, голе-
ми, можещи и искащи мечтате-
ли да сбъдват мечти, цели да под-
крепи активното социално
включване, максимално развитие
на потенциала на всяко дете и
семейство, както и възможност
за създаване на позитивно взаи-
модействие и общуване.

Инициативите, в които все-
ки гражданин ще може да се
включи в рамките на “Заедно
сбъдваме мечти”, са основно
спортни - футбол, баскетбол на
колички, фехтовка, карате,
спортна гимнастика, лека атле-
тика, състезания с колички с дис-
танционно управление, както и
водни спортове (където позво-
ляват условията) - каяк, гребане,
сърф и плуване. В събитията ще

И з к л ю ч и т е л н о
емоционалната музи-
кална изповед на Мин-
ко Димитров-Мико,
която носи името
“Сърцето ти е лед”,
разтапя душите на
слушателите. Идеята
за песента се заражда
още през 2019 г., но
трябва да мине време,
преди да бъде напълно
оформена и да се
превърне във втория
самостоятелен сингъл
на изпълнителя с кех-
либарен поглед.

“Работя с Алекс
Нушев, изпратих му мое канто и текст. Имах
и конкретна идея как искам да звучи песента
- да бъде динамична, да създава настроение,
но и да внесе лека драма, защото всеки е
преживявал своята малка или голяма тъга в
любовта. Исках, когато слушаш песента, да
припознаеш себе си в нея”, уточни Мико.

Текстът на композицията не е случаен,
но не е и лична история на певеца. Всъщност
е преживяната раздяла на негова близка
приятелка, всеки момент от която тя споде-
ляла с него. Така се появява и песента, която
се превръща в изповед за отиваща си любов.

Любимият на малки и
големи сочен плод със зеле-
на кора и червена вътреш-
ност с тегло 18,2 килограма
бе признат за рекордьор на
тазгодишното издание на
Фестивала на динята в шу-
менското село Салманово.
Приза за отглеждането му
взе местният производител
Калин Колев.

Традиционният празник
на динята вече е фестивал.
Така в конкурса за най-го-
леми дини имаха възмож-
ност да участват всички же-

Италиански студент си та-
туира на ръката си QR (кюар)
кода от сертификата за вакси-
ната си срещу КОВИД-19,
съобщи АФП. Документът се
изисква за достъп в заведения
и кина в страната. И занапред
Андреа Колонета от областта
Калабрия в южната част на
Ботуша само ще повдига ръка-
ва на лявата си ръка, за да удо-
стовери, че е имунизиран сре-
щу коронавируса.

“Много е оригинално, ха-
ресва ми да съм различен”,
сподели младежът пред изда-
нието “Кориере дела Калаб-
рия”, след като се превърна в
знаменитост благодарение на
кадри в инстаграм и тик-ток.

Родителите на 22-годишния
студент не били много енту-
сиазирани от решението му.
“Насърчиха ме... да бъда по-
малко импулсивен и да помис-
ля, преди да го направя”, уточ-
ни Андреа.

Видеозапис, публикуван в
социалните мрежи от автора
на татуировката Габриеле
Перелоне, показва младежа,
който вдига ръката си, за да
бъде снимана, преди да влезе
в известна верига за хранене.
На следващия кадър се вижда
как охраната сканира сним-
ката на татуирания код, но
записът прекъсва и не се раз-
бира дали това било до-
статъчно, за да бъде допус-
нат Андреа в заведението.

Цивилизация от роботи може да замести хората

Машините са
по-адаптивни от човека

Сбъдват мечти със
спортна инициатива
Началото на националната кампания
ще бъде дадено на 27 август в Балчик

вземат участие и членовете на
баскетболния клуб за хора с ув-
реждания “Левски”, като спор-
тистите ще набират средства за
сбъдването на тяхна мечта - за-
купуване на специализиран бус,
с който ще могат да се включват

във всички състезания в Бълга-
рия и чужбина.

Кампанията ще подкрепят
и известните личности от “От-
бор на сърцето” - DJ Дончо,
Боби Ваклинов, Играта, Лео,
Монти, Петя Алекса, Моисей,

Спенс, Ицака и други. Под за-
силено звездно присъствие и
голям зрителски интерес с
възможност за включване в
играта, първият съдийски сиг-
нал на “Заедно сбъдваме меч-
ти” ще бъде даден в Балчик -
на 27 август, в 16,30 ч., на
Крайбрежната алея (Дамбата),
второто полувреме ще се иг-
рае в град Левски - на 3 сеп-
тември, от 16,30 ч., в Спорт-
ния комплекс, а продължение-
то ще се състои в Драгоман -
на 10 септември, от 15 ч.

“Спортът е призвание, себе-
усещане, стремеж. Той е тласък
и притегателна сила към жела-
нието да се изправяш пред пре-
дизвикателствата и същевремен-
но с това сам да предизвикваш.
Дава крачка напред към големи-
те мечти и запалва онази малка
искра в нас, която изпепелява
всеки страх и срам, всяко паде-
ние. Онази искра, която запалва
вълнението, куража и устрема
към най-високите висини. Не е
нужно да притежаваш олимпий-
ски дух, а духа на приятелство-
то, на солидарността и честната
игра, за да станеш част от кам-
панията”, коментира Иван Ива-
нов - управителят на “Соник
старт”, организатор на социал-
ната инициатива.

клон на развитие, тъй като машините
са по-адаптирани към околната среда,
отколкото хората и биологичните
същества като цяло. Следователно,
това ще бъде нормален резултат. Най-
напред при хората ще започне замяна
на компонентите, а след това самият
човек ще стане изцяло изкуствен. И
това ще бъде следващият етап от ци-
вилизационното развитие, ако преди
това биологичният вид не се самоуни-
щожи”, смята Долженков.

СНИМКА “СОНИК СТАРТ”

Известни личности от “Отбор на сърцето”
ще се включат в националната кампания

лаещи, а не само местни
производители, които и за-
ради проблеми с водоснаб-
дяването в населеното мяс-
то са останали само някол-
ко, подчерта кметът на се-
лото Йордан Киров.

Фестивалът на динята се
организира за 32-ри път в
Салманово, съпътстван по
традиция с богата фолклор-
на и музикална програма,
кулинарна изложба и забав-
ни състезания, свързани със
сочния плод. За всички на
празника бе осигурена без-

платна диня. Впечатление на
присъстващите направи и из-
ложба с близо 60 рисунки
на деца от София, Враца, Ка-
занлък, Попово, Бургас, Ру-
сенско, Плевенско и Шумен-
ско, които са участвали в он-
лайн конкурс, тематично
свързан с динята.

Над 18-килограмова диня
бие рекорди в Салманово

СНИМКА SHUM.BG

Калин Колев със сочния
плод и наградата

Емоционална
музикална изповед
разтапя души

Минко
Димитров-Мико
подготвя
изненада
за феновете
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ПЕТЪКВТОРНИК СРЯДА ЧЕТВЪРТЪКДНЕС СЪБОТА

ТЕЛЕЦ

Любимият ви човек се нуж-
дае от повишеното ви вни-
мание, на първо място ще се
окажат чувствата.

ОВЕН

Време е да разширите знани-
ята си. Моментът е добър
за уреждане на служебни и
лични проблеми.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Бъдете търпеливи. Ако успе-
ете да проявите издръжли-
вост, старанията ще бъдат
възнаградени.

22 май - 21 юни

РАК

Ще си дадете сметка, че
вашият човек не е това,
което си мислите. Приеме-
те го и продължете.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

“Ако той си тръгне, това
ще е завинаги, не му давай да
си тръгне!” - това е ръко-
водството.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Може би ще усетите, че
вашият любим не ви разбира
от половин дума и трябва
да обяснявате.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

На околните ще им се стру-
ва, че искате да ги обидите
и унизите. Докажете им, че
не е така.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Вероятни са запознанства с
хора, които ще ви помогнат
да погледнете по нов начин
на живота.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Вашият любим ще ви при-
знае колко ви обича и как не
може да си представи жи-
вота без вас.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Ще се наложи да се намеси-
те в семейни проблеми и
конфликти между роднини
и близки.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Ще разберете, че ви очакват
весели, радостни и светли
моменти, животът е очаро-
вателен.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Може радостно да потри-
вате ръцете си, защото
всичко ще върви съобразно
вашите планове.
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ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО ГРЪМОТЕВИЦИ ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

Атмосферното налягане слабо ще се понижи и ще бъде малко по-

ниско от средното за месеца. Ще духа слаб, в източните райони

до умерен вятър от изток. Дневните температури още малко ще

се повишат и максималните ще бъдат между 30o и 35o.

Над Черноморието ще бъде слънчево. Ще духа слаб до умерен

вятър от изток-североизток. Максимални температури на възду-

ха: 27o-29o. Температурата на морската вода е 26o. Вълнението на

морето ще бъде 2-3 бала. Над планините ще бъде слънчево, след

обяд с купеста облачност, но валеж е малко вероятен.

НИМХ/БТА

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
06.00 ÀÂ„ÂÌ‰‡ Á‡ ·ÂÎËˇ „ÎË„‡Ì

‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ /¡˙Î„‡-
Ëˇ, 2004„./

07.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ÀˇÚÌ‡ ‚‡Í‡ÌˆËˇ Ë„‡ÎÂÌ

ÙËÎÏ
11.00 ¡Õ“ Ì‡ 60 /Ô/
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 »ÒÚËÌÒÍÓÚÓ  ËÓÚÓ ‰ÓÍÛ-

ÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
13.30 «Î‡ÚÌËˇÚ ‚ÂÍ Ú‚ ÙËÎÏ /

11, ÔÓÒÎÂ‰Ì‡ ÒÂËˇ/
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 ƒ- √.Ã. ƒËÏËÚÓ‚ - ‚Â˜-

ÌËˇÚ ÓÔÓÁËˆËÓÌÂ ‰ÓÍÛ-
ÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 ÃËÚÓ‚Â Ë ÎÂ„ÂÌ‰Ë ‰ÓÍ.

ÙËÎÏ /9 ÂÔËÁÓ‰/
19.00 ΔÂ·ËˇÚ Ú‚ ÙËÎÏ /2 ÒÂ-

Ëˇ/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /2 ÒÂ-

ÁÓÌ, 5 ÂÔËÁÓ‰/ (12)
22.10  ˙„˙Ú ¡ÎÂ˜ÎË: —‡Ì

‘‡ÌˆËÒÍÓ 8-ÒÂËÂÌ Ú‚
ÙËÎÏ /—¿Ÿ, 2018„./, 3
ÒÂÁÓÌ, 1 ÂÔËÁÓ‰

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ”ËÌÓÌ‡ ⁄Ô Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 4 ÂÔ./ (14)
00.15 ¡Õ“ Ì‡ 60 /Ô/
01.15 ÃÛÁËÍ‡, ÏÛÁËÍ‡ /Ô/
01.45 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /2 ÒÂ-

ÁÓÌ, 5 ÂÔ./Ô/ (12)
02.55  ˙„˙Ú ¡ÎÂ˜ÎË: —‡Ì

‘‡ÌˆËÒÍÓ Ú‚
ÙËÎÏ.ËÁÓ‰/Ô/ (14)

03.40 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ
20:00 ˜‡Ò‡/

04.25 ”ËÌÓÌ‡ ⁄Ô Ú‚ ÙËÎÏ /2
ÒÂÁÓÌ, 4 ÂÔ/Ô/ (14)

07.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
09.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
21.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
00.30 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
01.30 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
02.30 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
03.20 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
04.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
04.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

05.10 ì¿Î‡ÏËÌÛÚî - ÒÍÂ˜ ¯ÓÛ
06.00 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
(Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ)

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2015 „.)

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.102

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15 ÂÔ.13

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ΔÂÌË Ã‡˜Â‚‡

18.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.6 ÂÔ.20

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ
ËÁÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.27

21.00 ì—Í˙ÔË Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.61

22.00 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2014 „.)

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.3 ÂÔ.18

00.00 ì«‡ÍÓÌ Ë Â‰: —ÔÂˆË‡Î-
ÌË ‡ÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.20 ÂÔ.7

01.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î -
ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.10

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.20 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -
ÒÂË‡Î, Ò.14 ÂÔ.72, 73

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
15.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-
Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

17.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ
Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡

19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.30 ìÿËÙ˙î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î
23.25 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-

·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ
00.10 «‡ 100-„Ó‰Ë¯ÌËÌ‡Ú‡ Ì‡

flÍÓ‚  ÓÒÚ˛ÍÓ‚ÒÍË.
ìƒË‡Ï‡ÌÚÂÌ‡Ú‡ ÔËÒ‡ÎÍ‡
Ì‡ Í‡Îˇ Ì‡ ÍÓÏÂ‰ËˇÚ‡î

01.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
04.05 ìÿËÙ˙î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î
05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
05.05 ìÿËÙ˙î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО СЛЪНЧЕВО
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg
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—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
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Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
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—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

РЕЗУЛТАТИ

V КРЪГ:
Лудогорец - Локо Сф 5:0
1:0 Вандерсон (21) 2:0
Янков (23) 3:0 Са (51) 4:0 Чибота (61)
5:0 Каули (68); ЦСКА 1948 - Черно
море 2:3 0:1 Андраде (8) 1:1 Топузов
(36) 1:2 Гомес (49) 1:3 Ангелов (67-
авт) 2:3 Попов (73-авт), ЧК: Топузов
(Ц-81); Ботев Пд - Левски 3:1 1:0
Неделев (45+3-д) 2:0 Славчев (66-авт)
3:0 Бароан (75) 3:1 Р. Цонев (80-д);
Царско село - Арда 1:0 Шопов (51);
снощи: Локо Пд - Славия; ЦСКА -
Пирин. Днес, 21.00: Берое - Ботев Вр.

Най-добрият френски съдия - Кле-
ман Тюрпен, бе излъчен от УЕФА да
ръководи реванша в плейофите на
Шампионската лига между Лудогорец
и Малмьо утре от 22.00 ч. в Разград.
Помощници на Тюрпен са сънарод-
ниците му Никола Данос и Сирил
Гренгор. От Франция са и четвъртият
съдия - Жереми Пиняр, видео асис-

ПО МАКС СПОРТ 2
ЕВРОВОЛЕЙ (ЖЕНИ)
18.00: Белгия - Русия
20.30 Нидерландия - Румъния
ПО РИНГ
ЕВРОВОЛЕЙ (ЖЕНИ)
18.15 Словакия - Италия
20.30 Полша - Испания
22.30 Жените в спорта -
най-вдъхновяващите моменти
в женския спорт
ФУТБОЛ
23.15 Боавища - Санта Клара
ПО ДИЕМА СПОРТ
18.30 Монтана - Хебър
21.00 Берое - Ботев Вр
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
18.00 Висша лига: Съботен обзор
19.00 Висша лига: Неделен обзор
20.00 Неделен обзор на кръга
в Лига 1
22.00 Уест Хем - Лестър
ПО ДИЕМА СПОРТ 3
20.00 Неделен обзор
на Бундеслигата
ПО МАКС СПОРТ 3
19.30 Каляри - Специя
21.45 Сампдория - Милан
0.00 Интер - Дженоа
2.00 Купа на Италия:
Читадела - Монца
4.00 Копа Судамерикана:
Росарио Сентрал - Брагантино
ПО МАКС СПОРТ 4
19.00, 21.30 Ла Лига:
Обзор на II кръг
20.00 “Пред Банята”
23.00 Осасуна - Селта
ПО ЕВРОСПОРТ 2
ОЛИМПИЙСКИ ИГРИ
14.00 Зала на славата, Пекин 2008
15.00 Зала на славата, Лондон 2012
16.00 Зала на славата, Рио 2016
17.00 Зала на славата, Токио 2020
КОЛОЕЗДЕНЕ
19.30 Обиколка на Испания,
IХ етап
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
15.30 ATP 1000 в Синсинати (Финал)
18.00 Обзор на турнира
22.00 ATP 250 в Уинстън-Сейлъм
ФУТБОЛ
20.00 Ередивизи: Обзор на II кръг
ГОЛФ
20.00 “Най-добрите
сред най-добрите”

ГЛЕДАЙТЕ

Шампионът Лудогорец
разби с 5:0 завърналия се в
елита Локо Сф в мач от V
кръг на efbet Лига. “Орлите”
не оставиха никакви съмне-
ния в по-голямата си класа и
макар и без голяма част от
титулярите, не срещнаха осо-
бени проблеми в мача. Мно-
го силно игра Мавис Чибота
(61), който отбеляза един гол
и подаде за още три. Остана-
лите попадения бяха дело на
Вандерсон (21), Доминик Ян-
ков (23), Жозуе Са (51) и
Каули Оливейра (68).

Локомотив не успя да се
противопостави никак на
превъзхождащия го съпер-
ник. Все пак гостите напра-
виха няколко добри атаки,
но не успяха да стигнат дори
до почетно попадение. Раз-
градчани пък вече могат да
се концентрират в може би
най-важния си мач през се-
зона - реванша срещу Мал-
мьо за влизане в групите на
Шампионската лига.

Още в началото съдията
отмени гол за домакините.
Кирил Десподов получи топ-
ката по дясното крило, на-
предна и върна към Дорин
Ротариу, който пропусна и
Вандерсон разстреля Алек-
сандър Любенов. След раз-
глеждане от ВАР обаче попа-
дението бе отменено заради
засада на бразилеца.

Три минути по-късно от-

Съдията от финала на Лига Европа ще свири Лудогорец - Малмьо
тент реферът Жером Бризар и помощ-
никът му - Делажод Вили.

39-годишният Клеман Тюрпен бе
съдия на финала на Лига Европа на
26 май Виляреал - Манчестър Юнай-
тед, завършил 1:1 и спечелен от ис-
панците след дузпи.

Тюрпен ръководи и най-старото
столично дерби Левски - Славия на 4

юли 2020 г., спечелено от “белите” с
2:1. Той получи тогава наряда да
поддържа форма, след като френско-
то първенство бе спряно заради пан-
демията от коронавирус.

Тюрпен до момента не е носил
късмет на Лудогорец, на който е
ръководил два мача в Европа. На 13
март 2014 г. в София “орлите” падна-

ха от Валенсия с 0:3 в първия мач от
1/8-финалите в Лига Европа. Същата
есен той свири мача Реал М -  Лудо-
горец (4:0) в групите на Шампионска-
та лига.

Французинът е свирил и победата
на Ботев Пд над Зрински Мостар
(БиХ) с 3:0 в III предварителeн кръг
на Лига Европа през 2013 г.

Шампионът
прегази Локо Сф
Рeферът Георги Кабаков отмени още 2 гола на домакините

ново Вандерсон вкара топка-
та във вратата, но и този път
топ реферът Георги Кабаков
не призна гола заради засада.

След още 6 минути обаче
Вандерсон вкара и редовен
гол, за да открие резултата.
Крилото получи топката от
Чибота между двама защит-
ници, обърна се и със силен
удар по земята направи Лю-
бенов безпомощен.

Само две минути по-
късно Чибота получи пас
отляво, последва финт сре-
щу защитник и пас към До-
миник Янков на границата на
малкото наказателно поле, а
младият национал не про-
пусна да се разпише.

До почивката нямаше
нови попадения, но имаше
опасни атаки и към двете
врати. Домакините все пак
бяха значително по-активни,
но и авансът от два гола им
даде спокойствие, за да не
натискат твърде масирано.

Скоро след почивката
дойде и третият гол за Лудо-
горец. Десподов центрира
отдясно, а в наказателното
поле изненадващо се появи
Жозуе Са (51), който прост-
реля Любенов.

След 10 минути Десподов
бе изведен зад защитата на
“железничарите” и намери
Чибота на празна врата - 4:0.

След още 7 пък Чибота
намери Каули на скорост,

той овладя бързо топката в
наказателното поле и прони-
за за пети път Любенов.

В 84-ата минута само
гредата спаси гостите от
шести гол. Ротариу настигна
топката до наказателното
поле и шутира с  левия крак,

СНИМКА LUDOGORETS.COM

Мавис Чибота (№13) вкара 1 гол и подаде за още 3
за победата на Лудогорец с 5:0 над Локо Сф

но разтресе рамката.
Така Лудогорец про-

дължава без загубена точка,
но има и 2 отложени мача -
с ЦСКА и с Арда, заради
участието си в квалифика-
циите на Шампионската
лига.
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Големият шампион в бокса
Мани Пакиао беше победен
от Йорденис Угас с единодуш-
но съдийско решение в Лас
Вегас. 42-годишната филипин-
ска легенда изглежда изигра
последния си мач и той тряб-
ваше да е празненство на 25-
годишната си кариера.

Угас, бронзов олимпийски
медалист от Пекин- 2008 по-
каза, че не е случаен боксьор
и развали партито на съпер-
ника си. И тримата съдии

Волейболистките от националния
отбор на България разгромиха Испа-
ния с 3:0 гейма (25:12, 25:19, 25:21)
във втория си мач от Група В на Евро-
пейското първенство, на което сме
съдомакини. В зала “Колодрума” в
Пловдив пред около 2000 зрители
българките записаха втора чиста по-
беда и преди снощния мач с Германия
бяха втори във временното класиране
с 2 победи (6 т.), което на практика ги

Ръководствата на
ЦСКА и втородивизион-
ният италиански тим
Монца вече са се разбра-
ли изцяло за правата на
Валентин Антов, съоб-
щиха италиански медии.
На Апенините очакват
централният защитник да
пристигне в четвъртък, за
да мине медицински пре-
гледи и да парафира че-
тиригодишен контракт с
клуба на Силвио Берлус-
кони.

Най-авторитетният
италиански спортен все-
кидневник “Гадзета дело
спорт” потвърждава за
интереса на Монца към

Собственикът на Левски Наско
Сираков, в присъствието на члена на
Надзорния съвет Константин Папа-
зов, са имали среща със старши тре-
ньора на тима Живко Миланов, съоб-
щи dsport. Те са приели оставката му
след четвъртата загуба на “сините”
от 5 мача. Левски падна от Ботев Пд
с 1:3 на базата в Коматево.

Сираков ще свика Управителен
съвет още в началото на седмицата,
за да бъде обсъден проблемът с тре-
ньорския пост и се очаква да покани
за старши треньор Станимир Стои-
лов. Ако хасковлията приеме, той ще
води тима още в мача срещу Берое.
Ако Мъри откаже, ще се мисли за

Пакиао загуби последния си мач
отсъдиха в полза на кубинеца
- 116:112, 115:113 и 116:12.
Така Угас спечели шампион-
ския пояс в полусредна кате-
гория на Световната боксова
асоциация, притежаван от
Пакиао.

Филипинецът, който е из-
бран за сенатор в страната си
и се очертава да е следващият
й президент, напуска ринга
след 62 победи, 8 загуби и 2
равенства. За последно той
загуби на ринга през 2017 г.

„Лъвиците” на 1/8-финал
Българките сразиха поред Гърция и Испания, но им предстоят „мачове на истината”

класира за 1/8-финалите на Евроволей
2021. Лидер в групата ни е Полша с 9
т. (от 3 мача). След нашите с по 3 т. са
Германия (от 2 мача) и Чехия (от 3).
Испания и Гърция, които се срещнаха
също снощи, бяха с 0 т.

Срещу испанките Емилия Димит-
рова бе най-резултатна с 13 т. (1 ас, 1
блок). Гергана Димитрова добави 9 (1
ас, 1 блок), а Нася Димитрова и Хри-
стина Вучкова завършиха с по 8.

“За нас е важно във всеки мач да
побеждаваме. Да даваме най-доброто
от себе си като отбор и колектив. Ние
не правим разлика срещу кой отбор
играем, имаме респект към всеки съпер-
ник. Подготовката за всеки мач е като
за финал. Всички двубои са важни и
ние трябва да даваме най-доброто от
себе си. Винаги опитваме да подготвя-
ме отбора по най-добрия начин за все-
ки съперник. Испания бе добре органи-

зиран тим, който има своите качества
като състезателки. Те играят бързо,
имат техника, но ние ги превъзхождах-
ме като опит, а другите им достойнства
успяхме да неутрализираме през по-
голямата част от мача”, каза Петков след
втората категорична победа на тима му.

В откриващия мач пред президента
на България Румен Радев нашите срази-
ха Гърция с 3:0 гейма (25:20, 25:15,
25:19).

ЦСКА продава Антов на Монца
Антов. Двата клуба пре-
говорят за българския
национал от няколко сед-
мици, но вече всичко е
договорено.

Монца се подвизава
в Серия “Б”, но бившият
италиански премиер и
бивш собственик на
гранда Милан е поста-
вил за основна цел пред
отбора да спечели про-
моция за Серия “А”. Ми-
налия сезон отборът за-
губи плейофите за ели-
та, въпреки че в състава
му бяха звезди от ка-
либъра на Марио Бало-
тели и Кевин-Принс Бо-
атенг.

През пролетта Антов
бе част от елитиня Боло-
ня под наем, но след това
двата клуба не се разбра-
ха за откупуването на 20-
годишния столичанин.
Централният бранител
изигра само 5 мача в
Серия “А” под ръковод-
ството на Синиша Ми-
хайлович, който не бе
особено доволен от изя-
вите му.

Снощи Антов се раз-
дели с публиката на “чер-
вените” на мача с Пирин.
Близките му твърдят, че
футболистът вече заявил,
че няма търпение да при-
стигне в новия си тим.

Сираков ще кани
Мъри Стоилов в Левски

друг наставник, който да изведе “си-
ните” в края на седмицата в тежкото
домакинство срещу заралии. Като
резервни варианти се спрягани раз-
лични бивши левскари.

Жиката обяви, че подава оставка
след загубата с 1:3 в Коматево. Тя
дойде след гол на капитана Тодор
Неделев (45+3) от дузпа, автогол на
Симеон Славчев (66) и попадение на
Антоан Бароан (75), докато за Лев-
ски почетно вкара Радослав Цонев
(80) също от дузпа.

Ботев Пд излезе втори с 10 т., на
1 след временния лидер Черно море.
и на 1 пред шампиона Лудогорец,
който обаче е с 2 мача по-малко.

СНИМКИ БГНЕС

Звездните параолимпийци Маркус Рем (Германия), Maт Стуцман (САЩ), Амалия Перес
(Мексико), Хуснах Кукундакве (Уганда), Беатриче Вио (Италия) и Шока Ота (Япония, от
ляво на дясно) дадоха пресконференция като водещи спортисти в Токио преди
откриването утре на Параолимпийските игри, които ще продължат до 5 септември

Щангистите ни започнаха
с бронз на Европейското
първенство по вдигане на те-
жести за 15- и 17-годишни в
Чеханов, Полша. При най-мла-
дите Джан Зарков (49 кг)
завърши трети с двубой от
165 кг (74+91). Шампион ста-
на Бурат Айкун (Тур) със 174
кг (75+99), а среброто взе
Станислав Черепанов (Рус)
със 168 кг (73+95).

Друг русенец - Ерджан Ве-
сков (55) завърши пети при
17-годишните с двубой от 195
кг (90+105). Той направи 5 ус-
пешни опита, а малко не му
достигна да изтласка и 110 кг
и да се бори за медалите. Зар-

Кубинецът Йорденис Угас е свалил
в нокдаун филипинската боксова легенда
Мани Пакиао в прощалния му мач
на ринга в “Т-Мобайл Арена” в Лас Вегас

Евробронз и 2 пети места
за щангистите ни в Полша

ков и Весков са щангисти на
Спортен клуб по тежка атле-
тика Русе и тренират при
Кръстина и Радослав Атана-
сови. Двамата са ученици в
Спортно училище „Майор
Атанас Узунов“. Весков де-
бютира на големия подиум.

Също в младшата дивизия
при най-леките Бояна Коста-
динова (40 кг) от клуб Херку-
лес София с треньор Кристи-
ана Колева се нареди пета с
двубой 98 кг (45+53). Титлата
заслужи Езгъ Кълъч (Тур) със
123 кг (54 +69).

Днес при кадетките до 17
години на подиума излиза и
русенката Рени Русева (55 кг).

Бившият пилот от Формула 1 Камуи Кобаяши
с Тойота Хибрид спечели 89-ото издание на “24-
те часа на Льо Ман”. В екипа бяха Майк Коно-
уей (Вбр) и Хосе Мария Лопес (Арж). Те
завършиха с малка преднина пред втория тим на
Тойота  (Себастиен Буеми, Брендън Хартли и
Казуки Накаджима), за да осигурят първи дубъл
на японския автогигант. Хибридите на Тойота
изпревариха с 4 обиколки екипите на Алпин
(Никола Лапиер, Андре Неграо и Матио Вакси-
виер) и Гликенхаус (Райан Бриско, Ромен Дюма
и Ричард Уестбурк).

Кобаяши и Тойота
най-бързи в Льо Ман


